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Kulturní akce v letošním roce

V minulém čísle jsem se zmínil o plánech našeho 
města na rok 2016. Kromě toho, s čím počítáme 
v rozpočtu města, jsem psal o kulturních akcích, 
které letos město plánuje organizovat nebo pod-
pořit. Některé významné akce jsem však nezmínil, 
což nyní napravuji. Dobřichovice jsou pověstné 
množstvím spolků i  jednotlivců s  chutí a  nad-
šením pro organizaci mnoha kulturních, spor-
tovních a  zábavních akcí. Jedním z  nejaktivněj-
ších spolků je Dobřichovická divadelní společ-
nost, která i pro letošní rok připravuje na léto již 
tradiční Dobřichovické divadelní slavnosti. A  na 
co se v  létě můžeme na zámku těšit? V  červnu 
to bude znovu divadelní zpracování filmové 
pohádky „Byl jednou jeden král“. V  červenci pak 
hra „Brouk v  hlavě“ od francouzského drama-
tika Georgese Feydeaua. Hostovat do Dobřicho-
vic přijedou letos opět také ochotníci z divadel-
ního spolku Tyl z  Bakova nad Jizerou. Členové 
Dobřichovické divadelní společnosti budou též, 
tak jako v  minulých letech, účinkovat v  Králov-
ském průvodu a  pomáhat při jeho organizaci. 
Průvod bude letos ve znamení 700. výročí naro-
zení císaře Karla IV. Naše město na organizaci Krá-
lovského usiluje o získání peněz z dotací Středo-
českého kraje a  Ministerstva kultury. Vzhledem 
k  tomu, že pořadatelem minulých dvou ročníků 
průvodu byly právě Dobřichovice a  tato akce je 
v  rámci oslav výročí svým námětem i  rozsahem 
výjimečná, je šance na získání dotací poměrně 
vysoká.

Dalším jubileem, které budeme letos slavit, 
je výročí nedožitých stých narozenin význam-
ného občana Dobřichovic – pana profesora Karla 
Lewita, na jehož počest proběhne 23. dubna 
v  Centru komplexní péče Dobřichovice konfe-
rence.   Při této příležitosti bychom rádi odha-
lili pamětní desku na dobřichovické lávce. Lávka 
byla jménem prof. Lewita pojmenována rozhod-
nutím zastupitelstva města již v květnu 2015.

V  loňském roce byla delegace z  Dobřicho-
vic na návštěvě našich přátel z Francouzské obce 
VillieuLoyesMollon. V  letošním roce čekají hosti-
telské povinnosti a  příprava programu pro fran-
couzské přátele dobřichovickou stranu. Návštěvu 
z Francie očekáváme v termínu 13. – 16. května.

Občas se setkám s názorem, zda město nevy-
dává na pořádání kulturních akcí příliš mnoho 
prostředků. Je pravda, že rozpočet Dobřichovic 
na kulturu může být o něco větší, než u některých 
srovnatelně velkých obcí. Na druhou stranu právě 
proto, že v  Dobřichovicích se stále něco děje, 
jsme považováni za jakési neformální centrum 
společenského dění na dolním toku Berounky. 
A to je myslím dobrá vizitka.

Zahájení projednávání 
územního plánu – prostor pro 
připomínky veřejnosti

Zastupitelstvo na svém posledním jednání schvá-
lilo postoupení připravovaného nového územ-
ního plánu do další fáze – společného jednání 
a veřejného projednání. V nejbližší době by tedy 
měl být arch. Hniličkou, který územní plán zpra-
covává, předložen návrh územního plánu, který 
bude po nezbytné kontrole pořizovatelem (jímž 
je odbor územního plánování MěÚ Černošice), 
zveřejněn a budou vyhlášeny lhůty pro podávání 
připomínek. V rámci společného jednání a veřej-
ného projednání, což je stavebním zákonem 
přesně definovaná fáze projednávání, bude 
konečně prostor pro uplatnění řádných připomí-
nek občanů k návrhu územního plánu. Ti své při-
pomínky v  některých případech již zasílali před 
zahájením společného jednání. K  takovýmto, 
mimo stanovenou lhůtu zaslaným připomín-
kám, však může, ale nemusí být přihlíženo a zpra-
covatel se jimi nemusí zabývat. Proto je z mého 
pohledu tak důležité, aby územní plán vstoupil 
do další fáze, kde již každá připomínka musí být 
vypořádána. Rozhodně nelze souhlasit s  názory 

některých opozičních zastupitelů, kteří tvrdí, že 
společné jednání a následné veřejné projednání 
jsou již jen pouhým formálním procesem, kde 
se již prakticky nic zásadního nemění, a  proto 
se snaží své připomínky protlačit do územního 
plánu v  rámci neveřejných porad a  jednání, 
na nichž nejsou ani přítomni všichni zastupi-
telé, natož pak občané. O  zahájení společného 
jednání vás budeme informovat na úřední desce 
a webových stránkách města.

Slavnostní odhalení plakety 
„Stavba roku“ na nové 
budově školy

Ve čtvrtek 11. února proběhlo slavnostní odhalení 
pamětní desky, resp. plakety, kterou získala naše 
škola v architektonické soutěži Stavba roku. Vzhle-
dem k tomu, že škola obdržela i ocenění Best of 
realty, byly u  nového vchodu do školní budovy 
umístěny plakety dvě. Na slavnostní odhalení 
obou pamětních desek přijali pozvání před-
seda správní rady Nadace pro rozvoj architektury 
a stavitelství Ing. arch. Jan Fibiger a předsedkyně 
poroty Doc. Ing. arch. Radomíra Sedláková. Za 
tým, díky němuž se podařilo stavbu školy realizo-
vat, se zúčastnili architekti Jaroslav Šafer a Oldřich 
Hájek, zástupci společnosti Subterra Ing. Kajer 
a Ing. Hadáček, pánové Tichánek, Ing. Novák, Ing. 
Byrtus, kteří prováděli na stavbě dozor a  další 
lidé, bez nichž by se stavba nové školní budovy 
neobešla a  jimž bych rád ještě jednou poděko-
val. Pozvání přijali i senátor Jiří Oberfalzer a mís-
topředseda ODS Martin Kupka, který je zároveň 
starostou obce Líbeznice, která usiluje se svojí 
stavbou nové školy též o titul stavby roku.

Pozvaní hosté a  občané si následně mohli 
prohlédnout prostory školy, kde bylo v učebnách 
promítáno časosběrné video ze stavby školní 
budovy. Děti ze základní školy si pro hosty připra-
vily krátké recitační a hudební vystoupení.

Petr Hampl

Tvorba nového územního 
plánu města Dobřichovice 
–  informace pro občany

Nyní je zpracováván návrh nového územního 
plánu k společnému jednání a k veřejnému pro-
jednání dle zákona. Zveřejnění návrhu lze očeká-
vat v nejbližší době.

Fáze tvorby územního plánu dle zákona, které 
jsou za námi: zadání

Fáze tvorby územního plánu dle zákona, které 
jsou před námi:

 společné jednání (neveřejné jednání za účasti 
dotčených orgánů a obcí)

 veřejné projednání návrhu (jednání s  účastí 
veřejnosti)

 schválení a vydání územního plánu

Jak může do věci vstoupit občan?
1. Podání připomínky k  návrhu zadání – tato 
fáze již proběhla, připomínky byly vyhodno-
ceny a  na základě vyhodnocení byl upraven 
návrh zadání
2. Podání připomínky k návrhu územního plánu 
ke společnému jednání – lze podávat k  návrhu 
územního plánu pro  společné jednání a  to 
do 30 dnů ode dne doručení veřejné vyhlášky.

3. Podání připomínek a  podání námitek dotče-
ných osob v rámci veřejného projednání – lze je 
podat v  rámci veřejného projednání a  nejpoz-
ději do 7 dnů po něm. Toto je pro občany nejdů-
ležitější fáze projednávání. Termín veřejného pro-
jednání návrhu bude oznámen na internetu, na 
vývěskách a na stránkách tohoto listu.

To podstatné z  hlediska připomínkování nás 
tedy teprve čeká. Až v rámci nastávajících zákon-
ných kroků mohou být připomínky občanů řádně 
a transparentně vyřízeny.

Co nás čeká v nejbližší budoucnosti?
 Společné jednání s orgány státní správy a sou-

sedními obcemi – není veřejné, účastní se 

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Foto na titulní straně Hynek Moravec.
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ho orgány ochrany přírody, vodohospodáři, 
památkáři, správci Povodí, správci inženýr-
ských sítí, České dráhy, orgány dopravy, poli-
cie a další organizace podle zákona.  

 Veřejné projednání s  občany – termín bude 
zveřejněn s předstihem.
Oznámení o  zveřejnění návrhu územního 

plánu bude vyvěšeno na úřední desce úřadu 
obce s rozšířenou působností Černošice (www.
mestocernosice.cz/mesto/uredni-deska/) do 
jehož správního obvodu Dobřichovice patří 
a také na úřední desce MěÚ Dobřichovice. Při-
pomínky by měly být adresovány  pořizovateli, 
tj. MěÚ Černošice. Vytištěný návrh územního 
plánu bude k nahlédnutí u pořizovatele a také 
na Městském úřadě v Dobřichovicích, Digitální 
verze bude zveřejněna na   www.mestocerno-
sice.cz/mesto/uzemni-planovani/up-a-rp-ob-
ce-orp-cernosice/projednavane/.

Stručná chronologie toho, co se již ve věci 
územního plánu událo
od roku 2008 sbírání podnětů pro nový územní 
plán
2010 – diskuze na přípravě tvorby územního 
plánu, vytipování problémů
2011 – pořízení doplňujících průzkumů a rozborů
2011 – rozhodnutí zastupitelstva o  pořízení 
nového územního plánu (původní je z roku 1996)
2012 – návrh zadání územního plánu, jeho pro-
jednání a schválení
2012 – výběrové řízení pro výběr projektanta
2013 – podpis smlouvy s projektantem
2013 – projektant prezentoval ideje územního 
plánu
2013 – občané podali své náměty k idejím územ-
ního plánu
2013 – projektant vytvořil návrh územního plánu
2014 – občané podali své náměty k návrhu územ-
ního plánu
2014 – po volbách – rozhodnutí dát novým zastu-
pitelům možnost seznámit se s  návrhem územ-
ního plánu
2015 – projektant prezentoval návrh územního 
plánu
2015 – občané podali své náměty k návrhu územ-
ního plánu

Z chronologie je zřejmé že od rozhodnutí 
vytvořit nový územní plán uplynulo již 5 let a proto 
by se také další projednávání nemělo odkládat.

Dokumenty s  názory občanů použité jako 
podklady při procesu tvorby územního plánu.
Brainstorming 2008
Dotazník (průzkum názorů občanů) 2010
Anketa občanů k zadání územního plánu 2011

Podrobněji k procesu tvorby územního plánu 
na úrovni zastupitelstva
Pro vysvětlení souvislostí zde uvádím e-mail od 
pořizovatele zastoupeného vedoucí odboru 
územního plánování Černošice Ing. Helenou Uši-
akovou, který byl citován na posledním jednání 
zastupitelstva za přítomnosti ing. Ušiakové, která 
také zodpověděla podrobnější dotazy:

Ke smlouvě o dílo: 
Ve smlouvě je uvedeno, že zhotovitel se bude 

mimo jiné řídit pokyny objednatele. Za objednatele 
(město Dobřichovice)  je oprávněn jednat starosta, 
ne zastupitelstvo. Takže podle smlouvy o dílo nemá 
zastupitelstvo právo požadovat zapracování svých 
připomínek do návrhu územního plánu.

K hlasování zastupitelstva o  požadavcích na 
úpravu návrhu UP před společným jednáním: 

Stavební zákon a správní řád stanoví, kdy a jakým 
způsobem smí zastupitelstvo zasahovat do procesu 
pořízení územního plánu.Zastupitelstvo podle usta-
novení stavebního zákona a správního řádu:

 rozhoduje o pořízení územního plánu
 schvaluje zadání
 schvaluje pokyny pro pořízení nového návrhu
 rozhoduje o námitkách
 vrací projednaný návrh s  pokyny k  úpravě 

a novému projednání
 vydává územní plán.

Protože stavební zákon jiné možnosti nepři-
pouští, bylo by hlasování zastupitelstva o  poža-
davcích na úpravu návrhu před společným jedná-
ním procesním pochybením. Takové usnesení je 
také diskriminační pro vlastníky pozemků a staveb 
i  ostatní občany, protože oni se připomínkování 
nemohou zúčastnit, ani se nemohou účinně bránit 
proti přijatému usnesení o připomínkách.

Helena Ušiaková

K rozsahu odvedeného díla a platbám
Rozsah díla dle smlouvy byl naplněn odevzdá-
ním návrhu územního plánu před volbami 
v  roce 2014, tedy za minulého zastupitelstva. 
Tento návrh byl tehdy připraven ke společnému 
jednání a  k veřejnému projednání. Odevzdané 
dílo bylo tedy řádně zaplaceno. Po volbách na 
podzim 2014 se rozhodlo, že novým zastupite-
lům bude dána příležitost návrh územního plánu 
znovu prodiskutovat. Všichni zastupitelé byli 
upozorněni, že další verze návrhu bude zname-
nat finanční a časové navýšení. Nikdo proti tomu 
nevznesl námitku.

K diskutovaným pracovním schůzkám zastu-
pitelů
Zákon zná pouze veřejné konání zastupitelstva, 
závěry z pracovních schůzek nejsou právoplatné,

Na pracovních schůzkách nad návrhem UP 
nebyla přítomná většina zastupitelů. Prezentace 
závěrů z těchto schůzek jako většinových je tedy 
manipulativní,

Zastupitelstvo má v  procesu pořízení územ-
ního plánu jasně dané kompetence (viz vyjádření 
Ing. Ušiakové).

Na všechny tyto skutečnosti byli zastupitelé 
upozorněni. Zástupci opozice je však odmítli 
akceptovat.

Filip Kándl

Proč je dobré se zajímat 
o územní plán

Je stále hodně lidí, kteří nevědí, že v Dobřichovi-
cích se tvoří nový územní plán. A nejen, že neví, 
že se na něm pracuje, ale nevědí ani, co územní 
plán je a že se dotýká každého obyvatele. Stručně 
řečeno, je to nejdůležitější dokument, který 
určuje další rozvoj města.

Tento příspěvek není odborným pojednáním. 
Chci jen apelovat na čtenáře Informačního listu, 
aby této události věnovali pozornost. Pracovala 
jsem dvacet let v zastupitelstvu. Za tu dobu jsem 
zažila několikrát situaci, kdy se objevil projekt 
novostavby, která nebyla vlídná ke svému okolí. 
Lidé říkali: „Jak jen to můžou dovolit!“ A nechtěli 
věřit tomu, že stavba tam opravdu vzniknout 
může a  že není moci, která by ji mohla zakázat. 
Byla totiž v  souladu s  územním plánem, t.zn. 
s pravidly v něm obsaženými.

Tato pravidla definují, mimo jiné, co se na jed-
notlivých parcelách může postavit. Vyroste – li 
někde bytový dům na parcele sousedící s přízem-
ním domkem, nemůžeme se příliš zlobit na sta-
vebníka. Ten jen chce využít pozemek v  maxi-
mální povolené míře. Je to chyba územního 
plánu. Na vině je na prvním místě projektant 
– tvůrce územního plánu. Pak zastupitelé, kteří 
takový plán schválili. V neposlední řadě občané, 
kteří do procesu tvorby ÚP nevstoupili a nepro-
testovali např. proti tomu, co by mohlo vzniknout 
v  jejich těsném sousedství. Příklad za všechny 
– dosavadní ÚP nebránil vzniku nepřiměřeně 
velkého obchodního centra na louce pod Brun-
šovem.

ÚP je velmi složitý dokument a snadno v něm 
mohou vzniknout neúmyslné chyby. Účastněme 
se tedy všichni jeho kontroly. Nejlépe se v dané 
lokalitě orientuje ten, kdo tam bydlí. Proto by 

Po odhalení desek se konalo vystoupení školních dětí
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bylo dobré, aby se každý z nás zajímal minimálně 
o okolí svého bydliště. A jak?

V nejbližší době by měl projektant odevzdat 
návrh plánu na odbor územního plánování v Čer-
nošicích. Až se tak stane a  černošický úřad ho 
vyvěsí na elektronické desce, bude moci každý 
z nás ve 30 denní lhůtě podat svou připomínku. 
Na stránkách http://www.mestocernosice.cz/
mesto/mestsky-urad/struktura-informace-od-
boru/odbor-uzemniho-planovani/ se můžete též 
dočíst o tom, jak připomínky podávat.

Jak se v tomto dokumentu orientovat?
Územní plán má část grafickou a  část texto-

vou. Grafická část se skládá z  několika výkresů, 
z  nichž nejdůležitější se tzv. Hlavní výkres. Má 
podobu velké mapy, kde jsou barevně odlišena 
území s různou funkcí – obytné čtvrtě, zóny pro 
výrobu a  služby, plochy určené pro zeleň atd. 
Vymezuje také „veřejně prospěšné stavby“, které 
umožňují vyvlastňování.

Tyto jednotlivé barevné plochy jsou označeny 
písmenem či číslem a platí pro ně odlišná pravi-
dla, tzv. regulativy. Obytné plochy se dále rozdě-
lují dle charakteru původní zástavby. Svá pravi-
dla má Brunšov, jiná má levobřežní část, jiná síd-
liště apod.

Pravidla pro jednotlivé části obce jsou obsa-
žena v textové části územního plánu.

Tato pravidla určují jednak způsob využití : 
bydlení, výroba, sport, zeleň atd., jednak tzv. pod-
mínky prostorového využití, t.zn. co je možno 
na pozemku postavit nebo přistavit. Je zde sta-
novena maximální zastavěnost, t.zn. jak velkou 
část parcely v procentech může zabrat dům, ev. 
je uveden i minimální procentní podíl, který musí 
být vyčleněn pro zahradu. Dále je určena maxi-
mální výška budovy a  maximální počet podlaží. 
Důležitý údaj je minimální velikost parcely, t.zn. 
pokud dojde k  dělení pozemku, jednotlivé díly 
nesmí být menší, než je stanoveno. Pokud toto 
pravidlo dáno není, může to vést, zvláště ve 
spojení s vyšším procentem zastavěnosti, k nežá-
doucímu zahušťování zástavby.

V případě funkčního využití pro obchody 
a služby je důležité, jak velká je povolená plocha 
provozovny (obchodu, restaurace). Jistě je 
každému jasné, že obchod či kavárna do 100m2 
bude generovat menší dopravní zátěž než provo-
zovna velikosti např. 300 m2.

Znovu tedy připomínám, aby se každý 
podíval, co umožňuje ÚP v  jeho okolí. Čím více 
očí kontrolu provede, tím větší jistota, že ve 
schváleném dokumentu nebudou chyby. Ty totiž 
ve svém důsledku mohou negativně ovlivnit 
život mnohých obyvatel.

Zdenka Hochová – hochova.zdenka@seznam.cz

Pozn. redakce – příspěvek dr. Hochové byl zařazen 
do této rubriky, protože je to sice dnes již bývalá, ale 
dlouholetá členka zastupitelstva

Proces územního plánu – běh 
na dlouhou trať

Přestože jsme se (FOD) na zasedání zastupitel-
stva 26. 1. 2016 snažili dosáhnout toho, aby se 
zastupitelé (představitelé obce, čili ve smlouvě 
za „Objednavatele“) mohli seznámit s  poslední 
verzí návrhu územního plánu (poté, co ji archi-

tekt Hnilička dokončí) a  rozhodnout, zda archi-
tekt uspokojivě zapracoval pokyny, které obdržel 
ve formě podnětů většinově schválených zastu-
piteli (případně své stanovisko vysvětlil), nepoda-
řilo se nám tento návrh prosadit. Návrh architekta 
Hniličky bude tedy, poté co jej architekt dokončí, 
předán k úřednímu projednávání bez ohledu na 
to, jak se architekt s podněty od zastupitelů vypo-
řádal.

V průběhu zastupitelstva i  před ním jsme 
byli napadání z  protizákonného postupu, což 
považujeme za absurdní. Naopak si myslíme, že 
v  zájmu města bylo dovést návrh do podoby, 
v  níž bude zapracováno co nejvíce podnětů od 
občanů (včetně zastupitelů, jde o  podněty, se 
kterými zastupitelé na svých pracovních setká-
ních většinově souhlasili). Proto byl návrh archi-
tektem samotným v  loňském roce v  Dobřicho-
vicích veřejně prezentován, proto byli občané 
vyzváni k zaslání neoficiálních připomínek na jaře 
2015, a proto se nad těmito podněty zastupitelé 
opakovaně scházeli a  diskutovali na pracovních 
jednáních o tom, které z těchto podnětů mají být 
předány architektovi s žádostí o zapracování.

K vykreslení situace dodáváme ještě následu-
jící informace:
1. ČASOVÝ HARMONOGRAM PRŮBĚHU ZPRA-
COVÁNÍ ÚP (ÚZEMNÍHO PLÁNU) OD VOLEB:
říjen 2014 volby

květen 2015 první dvě rozšířené rady obce, 
kam byli pozvání všichni zastupitelé – diskuse 
o  podnětech občanů k  rozpracovanému územ-
nímu plánu; podnětů přišlo spousta a výsledkem 
bylo asi 90 podnětů, na nichž se zastupitelé vět-
šinově shodli a které byly zpracovány do tabulky 
a zaslány zpracovateli)

listopad 2015 kontrola zapracování podnětů 
zastupiteli

prosinec 2015 další dvě rozšířené rady obce, 
kam byli pozvání všichni zastupitelé, protože 
zapracování podnětů předaných formou tabulky 
zpracovateli nebylo dostatečné (opět odeslání 
zpracovateli)

leden 2016 odsouhlaseno usnesení koalicí 
(2/3 zastupitelů), že návrh, na jehož finální 
podobě zpracovatel pracuje, se pošle do projed-
nání bez kontroly zapracování podnětů.
2. SMLOUVA SE ZPRACOVATELEM ÚZEM-
NÍHO PLÁNU: Dle našeho názoru ze smlouvy 
jasně vyplývá (smlouva je vyvěšena na strán-
kách obce), že architekt by se měl řídit pokyny 
a  zápisy města, což, dle našeho názoru, tabulka 
podnětů, na níž se zastupitelé většinově shodli na 
rozšířených radách, jednoznačně je. Zároveň je ze 
smlouvy zjevné, že před odevzdáním návrhu ÚP 
(územního plánu), tj. na konci fáze 1 – Zpraco-
vání návrhu – by tento návrh měl být projednán 
s městem, tj. Objednavatelem (domníváme se, že 
se zastupiteli jakožto volenými zástupci občanů, 
kteří územní plán také schvalují).
3. FINANCE: Ve smlouvě jsou rovněž přesně 
řešeny podmínky placení a fakturace, konkrétně 
odst. 5, pol. 2 říká: „Před započetím každé fáze 
bude fakturována záloha 30%, doplatek 70% 
bude fakturován po dokončení jednotlivé fáze.” 
Pro fázi 1 – Zpracování návrhu je ve čl. 3, odst. 1 
stanovena cena 677 729 Kč včetně DPH. Bohužel 
se ukázalo, že architektovi byla uhrazena celá 
částka za fázi 1 – Zpracování návrhu (677 729 Kč 
včetně DPH) najednou a  to již v  prosinci 2013 / 

splatnost 12. 1. 2014 (= před volbami). Archi-
tekt přitom návrh územního plánu poslal městu 
18. 12. 2013. Je tedy jasné, že faktura byla pro-
placena, aniž došlo ke kontrole kvality odevzda-
ného díla. (Kopie proplacené faktury je na webu 
FODu – www.obcane-dobrichovic.cz). Navíc další 
faktury ukazují, že architektu Hniličkovi jsou 
práce „navíc“ hrazeny. (69212 Kč; faktura z 27. 10. 
2015 – Úprava ÚP Dobřichovice), tak za prezen-
taci návrhu veřejnosti (3630 Kč; faktura ze 7. 5. 
2015 – Přednáška o územním plánu).
4. POŘIZOVATEL/ZÁKONNOST: Někteří zastupi-
telé koalice v jednání odkazovali na pořizovatele 
– úřad územního plánování v Černošicích – kon-
krétně Ing. Ušiakovou, což ale není ve fázi vzniku 
návrhu územního plánu předmětné. Paní Ušia-
ková je pořizovatel, ale my jsme ale ve fázi, kdy 
územní plán nebyl odevzdán, a tak oficiální pro-
jednání pořizovatelem tedy ještě nezačalo. Fázi 
před odevzdáním návrhu stavební zákon neu-
pravuje, a město by dle FOD nemělo přebírat dílo, 
které vykazuje určité vady či nedodělky (+kon-
cepční odlišnosti názoru města a  zpracovatele). 
Proto rozhodně nelze považovat za nezákonné 
požadovat zapracování podnětů zastupitelů do 
územního plánu či diskutovat o  nich se zpraco-
vatelem.

Odkaz pořizovatele na soudní rozsudky 
(použito v  článku F. Kándla v  Informačních 
listech), které byly soudně řešeny, se týká fází 
po odevzdání návrhu. Čili to se nás v  této chvíli 
vůbec netýká.

Zapracování či nezapracování toho, co obec 
chce v plánu upravit, nejsou nové pokyny, které 
by jinak měly samozřejmě být v zadání, ale upřes-
něním návrhu, který nám byl předložen. Jde tady 
především o  ochotu zpracovatele. Vzhledem 
k  tomu, že zpracovateli zapracování připomínek 
obec zaplatila, jde už opravdu jen o  tu ochotu 
a vůli.
5. KOALIČNÍ SMLOUVA: Nemohu se ubránit 
pocitu, že došlo v  procesu zpracování návrhu 
ÚP někde k pochybení. Jisté totiž je jen to, že na 
přelomu roku 2013/2014 byla dle smlouvy fáze 
1 – Zpracování návrhu zaplacena v  plné výši. 
Pokud to bylo oficiální odevzdání návrhu územ-
ního plánu, kde je souhlas pořizovatele a stano-
vené datum společného jednání a  podepsaný 
předávací protokol? Pokud to byla verze návrhu, 
pak neměl být dle smlouvy plně zaplacen, toto 
tvrzení podporuje i  věta z  koaliční smlouvy po 
volbách. „Koaliční partneři s vědomím, že územní 
plán byl rozpracován a pracovně připomínkován 
zastupiteli v minulém volebním období, umožní 
novým zastupitelům se seznámit se stavem roz-
pracovanosti a uplatnit své pracovní připomínky 
před zahájením oficiálního projednávání územ-
ního plánu.” Pokud nebyla tedy fáze fáze 1 – Zpra-
cování návrhu splněna, neměla by se dle mého 
názoru cena navyšovat.

Argument, že se mohou uplatnit připomínky 
v  následném procesu, je pravda, ale pořizovatel 
koordinuje a  posuzuje dokument se zákonem, 
pokud chce obec úpravy kvůli zajištění kvality 
života a  komfortu pro obyvatele obce, nemůže 
spoléhat na to, že bude pořizovatel za tyto věci 
„bojovat”. Pořizovatel o  připomínkách nerozho-
duje, pouze je vyhodnocuje, a dává obci doporu-
čení, jak mají zastupitelé rozhodnout. Cesta, jak 
zpracovatele něco „nutit“ zapracovat, není. Zákon 
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takovou věc neřeší, ale logicky jsme se domní-
vali, že je cílem zpracovatele být s obcí v souladu. 
Soulad si představujeme tak, že pokud k  roz-
pracovanému návrhu územního plánu má obec 
poznámky a  podněty, bude snaha se na věcech 

domluvit, nebo nám je popř. osobně vysvětlit, 
což se bohužel nestalo.

Fáze projednávání bude nesmírně důle-
žitá a  občanům velmi doporučujeme, aby se 
s  návrhem po jeho zveřejnění (odhadujeme na 

jaře 2016) detailně seznámili a  neváhali uplat-
nit své připomínky. (Pokud budete potřebovat 
pomoc s  formulací připomínek, neváhejte se na 
nás obrátit).

Za FOD, Martina Tunková

Zelená úsporám

Koncem minulého roku odstartovala další etapa 
podpory státu k snižování energetické náročnosti 
budov, k  výstavbě nových domů s  nízkou ener-
getickou náročností a  k  lepší efektivnosti vyu-
žívání zdrojů energie. Nová výzva se od před-
chozích liší hlavně tím, že není omezena jen na 
několik měsíců, ale bude probíhat až do konce 
celého programu Zelená úsporám, tj. až do konce 
roku 2021. Celkem stát rozdělí na těchto podpo-
rách zhruba 27 miliard Kč!!, které získá většinou 
z prodeje tzv. emisních povolenek.

Tuto výzvu by mohli a často i měli využít maji-
telé rodinných i bytových domů určených k trva-
lému bydlení. Nebude se činit rozdíl mezi budo-
vami pro vlastní bydlení (tj. bydlení vlastníka 
a  jeho rodiny) nebo pro nájemní bydlení (byty 
vlastník budovy pronajímá).

Podporu lze získat na výměnu oken, dveří, 
zateplení domu venkovních stěn, podlah nebo 
stropů, výměnu starého uhelného kotle za kotel 
na biomasu nebo za plynový kondenzační kotel, 
na výměnu zdroje tepla za tepelné čerpadlo či 
solární systémy. Podporována bude i  výstavba 
nových domů s velmi nízkou energetickou nároč-
ností. Podobně jako v  předchozích etapách se 
procento výše dotace bude odvozovat od výše 
efektivity dosažených úspor energie. Maximálně 
výše dotace je ale 50%.

Podmínky pro získání dotace jsou proti 
minulým výzvám zjednodušeny. V tomto listě je 
ale nemůžeme podrobně uvádět. Další informace 
můžete získat na internetu http://goo.gl/MkLjjy-
nebo na htpp://goo.gl/YQWXqx nebo na adrese 
www.novazelenausporam.cz.

Zde najdete i modelové příklady, jak lze zatep-
lit dům, kde hledat úspory energie, jak napsat 
žádost o  podporu, jaké přílohy je třeba přiložit, 
kam se žádost posílá atd.

V. Kratochvíl

Odečty vodoměrů

Společnost Aquaconsult s. r. o. oznamuje, že 
odečty vodoměrů v Dobřichovicích budou probí-
hat(v závislosti na počasí) v období únor – březen 
2016. Odečty bude provádět zaměstnanec spo-
lečnosti pan Jiří Merta.

Renáta Kováliková

Sběr a odvoz nebezpečného 
odpadu

V letošním roce plánujeme sběr a odvoz nebez-
pečného odpadu v Dobřichovicích na tři termíny. 

První z nich se již blíží, protože se jedná o sobotu 
dne 19. března 2016.  Další příležitost k odložení 
nebezpečného odpadu bude letos 25. června 
a 22. října.

Kontejner bude přistaven jako obvykle od 
9.00 do 10.00 u nádraží, od 10.00 do 11.00 před 
městským úřadem, od 11.00 do 12.00 před 
budovou mateřské školy a  nově od 12.00 do 
13.00 u recyklačního dvora na ulici 5. května. Za 
odložení vašeho nebezpečného odpadu do kon-
tejneru nebudete osádce vozu nic platit, protože 
náklady jsou pokryty poplatkem za odpad, který 
jste jistě již zaplatili.

Nebezpečným odpadem jsou staré barvy 
a  jejich zbytky, ředidla, staré štětce, hadry od 
barev, oleje, filtry z  aut, autobaterie, nespotře-
bované prostředky na ochranu rostlin, nespotře-
bované fotochemikálie, zářivky a  výbojky, staré 
televizory nebo jejich obrazovky, součásti počí-
tačů, staré elektrické spotřebiče, veškeré mono-
články a  podobné suché baterie a  další nebez-
pečný odpad.

Takže ještě jednou: nebezpečný odpad 
nepatří do popelnice, protože se musí ukládat 
na speciálně zabezpečenou skládku, která neo-
hrožuje naše životní prostředí, anebo se odborně 
recykluje.

PP

Návštěva z Francie

V  polovině května přijedou opět do Dobřichovic 
naši francouzští přátelé z  partnerského města Vil-
lieuLoyesMollon. Přijedou v pátek 13. května pozdě 
odpoledne a odjedou v pondělí 16. května ráno.

Nyní pracovní výbor připravuje program 
jejich návštěvy. Budeme ale potřebovat pomoc 
s  jejich ubytováním a  věříme, že najdeme naše 
spoluobčany, kteří se ujmou našich přátel a na tři 
noci je u sebe ubytují.

Další podrobnější informace zveřejníme 
v březnu.

VK za Výbor pro spolupráci

O čem jednala rada města

Rada města se od poslední uzávěrky tohoto listu 
sešla třikrát.

Soukromá základní škola Kairos (nestátní 
nezisková organizace, založená 1. září 2015) si 
pronajala vilu v  ul. Lomené 158 s  cílem provo-
zovat ZŠ rodinného charakteru a požádala Radu 
o  souhlas s  tímto záměrem, který je nezbytný 
k zápisu ZŠ Kairos, z. ú. do rejstříku škol a škol-
ských zařízení MŠMTV. Rada se shodla, že nemá 
námitek proti zařazení ZŠ Kairos do rejstříku škol 
a školských zařízení.

Rada projednala informace od Rodinného 
centra Fabiánek a Sdružení Pro Dobřichovice, které 
získaly v  roce 2015 granty města Dobřichovice 
po 3 000 Kč. RC Fabiánek získal grant na lampió-
nový průvod a seminář o dětském kašli. Lektorka 
nemohla však ze zdravotních důvodů přijet, takže 
bylo utraceno pouze 1 249,- Kč. Zbytek prostředků 
vrátí městu.

Sdružení Pro Dobřichovice žádalo na 
výrobu knihobudky. Knihovničku (nyní ulože-
nou v Dodo) pořídilo za 1 000,- Kč, takže 2 000,- 
zůstalo nevyužitých. Zástupkyně sdružení paní 
Stupavská se domluvila s  paní Krecbachovou, 
vedoucí obecní knihovny, která chystá v  sou-
časnosti umístění knihovničky do čekárny na 
nádraží, že by bylo účelné využít zbylé peníze 
na nákup skříně – knihovny pro umístění na 
nádraží. Jednání s  drahami probíhá, ale zřejmě 
se nepodaří umístit knihovnu letos, ale až 
v příštím roce.

Tajemník informoval radu, že na základě naří-
zení vlády došlo od 1. listopadu t.r. ke změně 
platů ředitelek a ředitele MŠ, ZŠ a ZUŠ. Zřizova-
tel, v tomto případě rada, musí formálně schvá-
lit nové platové výměry. Navýšení příjmů je plně 
hrazeno ze státních prostředků. Rada souhla-
sila s navýšením platů a stanovila výši příplatku 
za vedení ředitelce MŠ. Současně rada stano-
vila výši odměn za druhé pololetí roku 2015. 
Odměny jsou poskytovány za státních pro-
středků a zřizovatel je pouze povinen určit jejich 
výši.

Starosta sdělil, že na zveřejněnou výzvu na 
pronájem „rotundy“ u  cyklostezky do Laviček 
se ozval pouze dosavadní nájemce pan Milan 
Hýsek, který nabídl roční nájem 4 040,- Kč. Výzva 
stanovovala dobu pronájmu na dobu určitou – 5 
let. Rada pronájem schválila.

Pan Jiří Vlastník, stavitel rodinného domů 
v  ulici Pod Lomem, podal žádost o  připojení na 
kanalizaci. Sousedé mu neumožní vybudovat pří-
pojku přes jejich pozemky k řadu do ulice Lesní, 
a tak připravuje projekt na napojení na řad v ulici 
K  Lomu. Součástí tohoto projektu je i  výstavba 
řadu v  ulici Pod Lomem, který by se napojil na 
existující řad v  ulici K  Lomu. Tazatel se na radu 
obrátil s  dotazem, zda mu město přispěje 50 % 
na výstavbu.

Tajemník předal radě posudky firmy, která 
prověřila stav krovů a  zateplení půd budov 
v  majetku města. Rada rozhodla, že situace se 
začne řešit v roce 2017, zejména na půdě měst-
ského úřadu, kde je situace nejhorší.

Na zveřejněný záměr pronájmu hotelu 
Pod Vinicí v  Pražské ulici se v  termínu přihlásil 
jediný zájemce. Rada byla seznámena s  průbě-
hem komisionálního otevření obálky a  nabíd-
kou zájemce, kterým je Milan Cigánik z Kosoře. 
Zájemce akceptoval všechny podmínky vypsa-

Domácí zpravodajství
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ného záměru i cenu nájmu ve výši 25 000,- Kč/
měsíčně.Rada diskutovala o předložené nabídce 
a schválila pronájem hotelu Pod Vinicí jedinému 
zájemci panu Milanu Cigánikovi.

Předseda komise sociální MUDr. Jaroslav 
Hornych požádal radu o  vyplacení odměn 
členkám sociální komise za jejich kvalitní a obě-
tavou práci v  uvedené komisi v  loňském roce. 
Rada s předloženým návrhem souhlasila.

Smlouva s  realitní kanceláří RE/MAX, která 
prodává pozemky K Tenisu, má automatickou 
prolongaci. Protože prodej nebyl dosud zrealizo-
ván, navrhl tajemník po konzultaci s paní Dvořá-
kovou smlouvu prodloužit do konce února 2016.

Starosta navrhl pronajmout obecní byt v ulici 
Za Parkem čp. 629 paní Šárce Lorencové, která 
se umístila na druhém místě při posledním při-
dělování obecních bytů sociálně potřebným 
osobám. Rada s tímto záměrem souhlasila s tím, 
že uvedený byt bude pronajat za standardních 
podmínek smlouvou na dobu určitou 1 roku 
s  automatickou prolongací a  s minimálně tří-
měsíční výpovědní lhůtou do doby, než bude 
možné nabídnout žadatelce přestěhování do 
menšího a úspornějšího obecního bytu.

Starosta informoval radu, že bude na nej-
bližším zasedání zastupitelstva jmenovat ze 
své pravomoci nového velitele jednotky Sboru 
dobrovolných hasičů města Dobřichovice pana 
Martina Jurkovce. Dosavadní velitel pan Josef 
Ryšavý na vlastní žádost tuto funkci opouští, ale 
členem jednotky zůstává i  nadále. Rada schvá-
lila věcný dar panu Ryšavému za jeho dlouho-
leté služby ve Sboru dobrovolných hasičů města 
Dobřichovice.

Starosta předložil radě k  připomínkám 
poslední verzi rozpočtu města pro rok 2016. 
Ing. Kaplan radu informoval o  předpokláda-
ných nákladech na opravu mostu, které vyply-
nuly z  protokolu o  technickém stavu mostu, 
který město nechalo odbornou firmou vypraco-
vat. Jedná se o cca 500 – 800 tisíc Kč za opravy 
a nátěry a kolem miliónu korun za rekonstrukci 
chodníku. Doporučil starostovi, aby ověřil, zda 
nejsou využitelné státní dotace určené pro 
opravu komunikací. Ing. Bezděk upozornil, že 
rezerva z daní, která je nastavena podle loňského 
roku, bude vzhledem k  hospodářskému vývoji 
zřejmě vyšší. Rada dále diskutovala o  jednotli-
vých položkách rozpočtu, nákladům na sochař-
ské sympozium a  věnovala se otázkám intenzi-
fikace a  provozu ČOV, protože by bylo možné 
využít nabídky Aquaconsultu, pokud to právní 
předpisy umožňují a pokud by nehrozilo zvýšení 
vodného a  stočného. Starosta informoval radu 
o potřebě vytvořit novou smlouvu o připojování 
občanů na kanalizaci.

Základní škola Dobřichovice zaslala návrh 
na vyřazení nehmotného majetku v  hodnotě 
135 403 Kč, učebních pomůcek v  hodnotě 
446 821,50 Kč a  inventáře v  hodnotě 240 276 
Kč. Jedná se o  zastaralý a  nepotřebný hard-
ware a  software, učebnice a  učební pomůcky, 
nábytek a sportovní potřeby. Rada protokol pro-
jednala a doporučila zjistit možnou využitelnost 
materiálu (stavebnice Merkur, VCR ap.).

Starosta Ing. Petr Hampl předložil radě 
otázku nového umístění hasičské zbrojnice, 
která je v  nevyhovujícím objektu, který by si 
vyžádal velmi nákladnou a  rozsáhlou rekon-

strukci. Rada o  tématu diskutovala a  většinově 
se shodla na výhledovém přemístění zbroj-
nice do průmyslové zóny. Rada požaduje v této 
otázce širší diskusi a všeobecný souhlas. Dopo-
ručuje předložit záležitost k projednání zastupi-
telstvu.

Starosta informoval o  nabídce na pojiš-
tění soch, umístěných na katastru města Dob-
řichovice. Dodatek pojistné smlouvy zahr-
nuje sochy ze sochařského sympozia, historické 
sochy v majetku města, vodní prvek u ZŠ a dvě 
kapličky (při ulici Pražské a  Randově). Navýšení 
ročního pojistného je 28 000 Kč. Rada s předlože-
ným dodatkem pojistné smlouvy souhlasila. Ing. 
Bezděk doporučil udělat ve spolupráci s  pojiš-
ťovacím makléřem města do několika měsíců 
soutěž, která by umožnila sjednotit pojistky 
u jedné společnosti a případně i snížit celkovou 
výši pojistného.

Starosta informoval radu o  možnosti podat 
žádost o dotaci ze středočeského Fondu kultury 
a  obnovy památek na rok 2016 na Královský 
průvod 2016 – Pouť Karla IV. s  korunovačními 
klenoty na Karlštejn. Dotace je možná do maxi-
mální výše 120 000 Kč. Rada záležitost projed-
nala a souhlasila se žádostí o dotaci.

Ing. Kaplan připomenul, že u  štítové zdi 
objektu hotelu Dob Centra v ul. Vítově byla pro-
jektována kamenná fasáda, která se ale nereali-
zovala. Navrhl konzultovat tuto změnu stavby se 
stavebním úřadem.

Starosta Hampl informoval o  požadavku 
občanů na vytvoření obytné zóny mezi ulicemi 
Palackého, Pražská a  5. května. Pověřil tajem-
níka, aby tento návrh projednal na dopravně-in-
ženýrském odd. PČR a se závěry jednání sezná-
mil radu.

Starosta seznámil radu s průběhem prací na 
akustickém dořešení auly v budově ZŠ v Raisově 
ulici. Navrhl na základě odborných doporučení 
reinstalovat z estetických a technických důvodů 
osvětlovací tělesa do nových podhledů. Rada se 
seznámila s návrhem a souhlasila s předloženým 
návrhem.

Tajemník informoval radu o možnosti podat 
žádost do dotačního programu, z  něhož by 
bylo možné získat pro jednotku Sboru dob-
rovolných hasičů Dobřichovice nové víceúče-
lové cisternové auto (Tatra CAS), které by dopl-
nilo a  posléze nahradilo současnou přesluhu-
jící techniku. Město by se na investici podílelo 
ve výši 10 %. Místostarosta Pánek doporučil, aby 
velitel Jurkovec připravil pro příští jednání rady 
přehled předpokládaných nákladů na provoz, 
servisní prohlídky, údržbu a  pojištění nového 
vozu, aby tyto výdaje, které se stanou na řadu let 
součástí rozpočtu, nepředstavovaly nadměrnou 
zátěž pro hospodaření města. Současně by bylo 
dobré doplnit i informace o proškolení obsluhy. 
Rada se shodla na souhlasu se záměrem požádat 
o uvedenou dotaci s  tím, že o definitivním roz-
hodnutí o  podání žádosti rozhodne rada na 
základě přehledu předpokládaných nákladů na 
údržbu.

Pan Ondřej Vilhum požádal Město o možnost 
vybudování nového vchodu do domu v Tyršově 
287 na pozemek, který je v majetku města Dob-
řichovice. Jedná se o  zelený pás a  chodník. 
Rada nemá námitek proti napojení, ale poža-
duje zpracování návrhu celé plochy před objek-

tem žadatele, a  to podle standardů užívaných 
i na jiných místech města (tzn. nikoli zámkovou 
dlažbu). Před vydáním souhlasu se rada chce 
seznámit s  návrhem výškového i  dispozičního 
řešení uvedené plochy.

Starosta informoval radu o  tom, že v  rámci 
kraje probíhá projednávání návrhu zprávy 
o  uplatňování Zásad územního rozvoje. Při 
minulých úpravách požadovala rada vypuš-
tění rozvodné stanice E04 umístěné na katastru 
města a  připomínka nebyla akceptována. Rada 
doporučila znovu uplatnit nesouhlas s  umístě-
ním rozvodné stanice na katastru města Dobři-
chovice.

Starosta předložil radě k projednání požada-
vek soudu na vyjádření k žalobě na určení vlast-
níka pozemků, který předložil Řád křižovníků 
s  červenou hvězdou. RNDr. Kratochvíl informo-
val radu o  průběhu dosvadních jednání. Rada 
celou záležitost projednala se závěrem, že musí 
k problematice přistupovat s péčí řádného hos-
podáře tak, aby město eliminovalo případné 
újmy. K  zastupování u  soudu schválila rada 
využít služeb právníka Mgr. Davida Netušila.

Starosta informoval radu o postupu přípravy 
projektové dokumentace dalšího rozšíření par-
koviště u  nádraží ČD. Na přípravu projektové 
dokumentace byly osloveny tři společnosti, 
z nichž dvě poslaly své cenové nabídky. Nejnižší 
cenu nabízí Ing. Tesař – 197 000 Kč za oba stupně 
projektové dokumentace. Rada byla seznámena 
i s referencemi na uvedeného zájemce a souhla-
sila s přidělením zakázky Ing. Tesařovi.

Tajemník Prchal informoval radu, že končí 
smlouva s  provozovatelem recyklačního dvora 
Ing. Sejfem. Rada v  diskusi konstatovala, že je 
město spokojeno se službami, které provozo-
vatel recyklačního dvora zajišťuje a  požaduje 
uzavřít doložku ke smlouvě, která by zajistila 
provoz za současných podmínek do konce roku 
2018, tzn. do konce volebního období.

Tajemník Prchal předložil radě ke schválení 
návrh smlouvy na příspěvek na rozvoj infrastruk-
tury. V  lednu 2016 zastupitelstvo revokovalo 
své původní usnesení o tom, že bude se staveb-
níky, kteří se hodlají připojit na čistírnu odpad-
ních vod v  Dobřichovicích, uzavírat plánovací 
smlouvy a  požadovalo v  diskusi přípravu nové 
inominátní smlouvy, která by sloužila k  obdob-
nému účelu. Rada se zněním smlouvy souhlasila 
a požadovala ještě finální právní potvrzení správ-
nosti textu. Současně rada konstatovala, že tento 
příspěvek na intenzifikaci ČOV a kanalizační sítě 
bude požadován v  případě obytných objektů 
pouze po majitelích nových, dosud nezkolaudo-
vaných budov.

Místostarosta Pánek v  souvislosti s  čistír-
nou odpadních vod uvedl, že doba platnosti 
územního rozhodnutí k  rozšíření ČOV zřejmě 
brzy vyprší a konstatoval, že je potřeba požádat 
o prodloužení, a to i přesto, že nové čistírenské 
technologie v době, kdy dojde k realizaci, nemu-
sejí klást nároky na zásadní rozšiřování plochy. 
To však v současnosti nelze jistě stanovit. Rada 
tento názor podpořila.

Rada projednala žádost pana Milana Vanžury 
o odprodej části pozemku v ulici Randově parc. 
č. 1382/7 o výměře cca 9 m2, o jehož pronájmu 
rozhodla již dříve rada města, nájemní smlouvu 
však pan Vanžura odmítl podepsat. Rada kon-



7

1/2016

statovala, že prodej je na základě geometric-
kého plánu možný jen po schválení zastupitel-
stvem a pověřila starostu projednáním podrob-
ností s žadatelem.

Starosta Ing. Petr Hampl předložil radě 
cenovou nabídku na rozsáhlejší opravy čtyř dět-
ských hřišť na území Dobřichovic v cenové relaci 
cca 50  000  Kč. Rada tento záměr v  souvislosti 
s nadcházející novou sezónou plně podpořila.

Rada projednala návrh společnosti Aquacon-
sult na výši vodného a  stočného pro rok 2016. 
Návrh navyšuje stočné o 1,14 Kč/m2. Rada návrh 
projednala a  pověřila starostu vedením dalších 
jednání s provozovatelem vodovodních a splaš-
kových sítí.

Starosta Ing. Petr Hampl informoval radu 
o  jednání s  Ing. Tomášem Smrčkou, starostou 
Řevnic a  Ing. Davidem Kodymem o situaci sou-
visející s  provozováním vodovodů a  kanalizací 
a  nákladech na provoz.Podle zápisů z  jednání 
rady zpracoval vk

O čem jednalo zastupitelstvo 
města

V úterý 26. ledna se již poosmé v tomto voleb-
ním období sešlo zastupitelstvo našeho města. 
Jednání se zúčastnilo 14 zastupitelů (1 se 
omluvil) a  asi 30 občanů. Jednání začalo v  19 
hodin a skončilo přesně minutu před půlnocí.

Navržený program byl na místě doplněn o dva 
body, z  nichž jeden se začal probírat jako první. 
Byl to bod nazvaný navrhovatelkou Ing. Klimko-
vou „Informování veřejnosti o  průběhu přípravy 
návrhu územního plánu (dále jen zkratka UP) 
a  projednání dalšího postupu v  otázce přípravy 
územního plánu”. K jednání byla přizvána i vedoucí 
Odboru územního plánování MěÚ Černošice Ing. 
Ušiaková. Tento odbor působí jako pořizovatel ÚP 
a kontroluje mj. i zákonnost všech postupů.

Debata k tomuto bodu trvala přes 2 hodiny 
a  je velmi obtížné ji popisovat, protože názory 
aktérů se většinou významně lišily. Základní 
problém, jak jsem jej jako divák pochopil, je 
v tom, že rada města chce, aby návrh UP postou-
pil do další fáze projednávání, zatímco část 
zastupitelů to nechce a  navrhuje, aby pokra-
čovala jednání s  autorem návrhu UP (Ing. Hni-
lička) tak, aby všechny připomínky k návrhu byly 
zapracovány. Ing. Ušiaková upozornila, že tento 
postup je na hraně zákona, protože ve skuteč-
nosti z  diskuse vylučuje občany a  dává zastu-
pitelům větší práva, než by podle zákona o  UP 
měli mít. Občané a zastupitelé si mají být rovni 
a  všechny připomínky se mají projednávat 
veřejně v rámci veřejného projednávání UP.

Část zastupitelů s  tím ale nesouhlasila 
a  trvala na tom, aby pracovní jednání zastupi-
telstva s  Ing. Hniličkou pokračovala dále a  aby 
veřejné projednávání začalo až po vyřešení 
všech sporných bodů návrhu. Nakonec bylo po 
další diskusi přijato toto usnesení:

Zastupitelstvo bere na vědomí informaci pově-
řeného zastupitele o stavu prací na návrhu územ-
ního plánu. Na doporučení vedoucí Odboru územ-
ního plánování MěÚ Černošice Ing. Heleny Ušia-
kové bude ukončeno období neformálních diskusí 
nad připravovaným územním plánem a zahájeno 
oficiální projednávání návrhu územního plánu. 

Pro tento návrh hlasovalo 9 členů, proti byl jeden 
a 4 se zdrželi hlasování.

Další body programu jednání zastupitelstva 
byly již méně vypjaté. Nejprve zastupitelé schvá-
lili všemi hlasy rozpočtové opatření č. 3, což byla 
změna rozpočtu na rok 2015 podle skutečného 
stavu hospodaření. Rozpočtové opatření je třeba 
schválit vždy, když dochází k nějaké změně v pří-
jmech či výdajích města. Na konci roku, resp. na 
počátku roku následujícího, pak dojde k uzavření 
účetnictví za uplynulý rok a toto musí být schvá-
leno zastupitelstvem jako poslední rozpočtové 
opatření, resp. změna rozpočtu. Mgr. Millerová 
vyjadřuje poděkování Ing. Ježkovi a  finančnímu 
výboru za vytvoření tabulky rozpočtu, který má 
„rozklikávací“ formu a  požaduje jej uveřejnit na 
webové stránky.

Následoval další finanční bod, a to návrh roz-
počtu města na rok 2016. Návrh podle starosty 
vychází ze skutečnosti roku 2015, z  rozpracova-
ných akcí, které je nutno v  roce 2016 dokončit 
a  z investičních priorit, které schválilo zastupi-
telstvo. Při stanovování předpokládaných daňo-
vých příjmů vycházel z rozpočtu roku 2015, tedy 
cca 38,9 mil Kč.Zastupitelé se seznámili s dvěma 
tabulkami, první s přijatými úvěry a jejich splát-
kami v  roce 2016 a  druhou se stavy na účtech 
města. Údaje z obou tabulek se neprojeví přímo 
v příjmech a výdajích, ale v položce „financování“. 
Starosta konstatuje, že rozpočet vypadá na první 
pohled přebytkový, to je však dáno tím, že v pří-
jmech je počítáno s prodejem pozemků u lesác-
kých bytovek, příjem je navýšený o  část sumy 
odpovídající nárůstu v  důsledku plátcovství 
DPH. Pokud budou pozemky prodány, výtěžek 
bude použit na splacení značné části úvěru na 
ZŠ. Pokud pozemky prodány nebudou, dojde 
ke snížení na příjmové straně rozpočtu a též na 
výdajové o  částku, odpovídající neodvedené 
DPH. Dále je třeba počítat s  běžnými splátkami 
úvěrů (jistiny, nikoli úroků) ve výši 7,78 mil. Kč 
v letošním roce, které nezasahují do výdajů roz-
počtu, ale jsou zahrnuty v  položce financování. 
Další položkou, která naopak není rozpočto-
vána na příjmové stránce, ale lze s  ní počítat je 
hotovost na účtech. Nyní má město na běžných 
účtech téměř 5 mil. Kč. Ve skutečnosti se však 
může počítat s  rezervou cca 6 mil. Kč, kterou 
by se použila na spolufinancování případných 
dotací nebo ji lze využít na investiční akce plně 
hrazené městem. Tabulka rozpočtu je „rozkliká-
vací“, u  většiny položek lze proto zjistit, z  čeho 
se daný příjem či výdaj skládá. Mgr. Millerová 
uvádí, že dluh není nijak dramatický, ale stále 
se zvyšuje a  rezerva 5 mil. Kč je podle ní nízká. 
Dále uvádí, že u kultury rostou výdaje enormně, 
navrhuje kontrolu finančního výboru. Ing. Ježek 
informoval o výpadku 30 % daně z příjmu fyzic-
kých osob od roku 2017, který prý vykompen-
zuje daň z  přidané hodnoty, bohužel některá 
města budou v  roce 2017 muset počítat se sní-
žením příjmů, u Dobřichovic to odhaduje na cca 
3 mil. Kč.Po další diskusi a  dotazech zastupitel-
stvo návrh rozpočtu na rok 2016 schválilo všemi 
hlasy přítomných.

V dalším bodě se jednalo opět o  financích. 
Čistírna odpadních vod ČOV), na kterou jsou 
napojeny i další obce (Lety, Karlík, Všenory a Čer-
nolice) potřebuje ve výhledu několika málo let 
rozšíření resp. zvýšení výkonu. Vedení obce již 

dříve přijalo politiku, že náklady na toto rozší-
ření by měli hradit zejména ti, kteří tuto potřebu 
vyvolávají, tedy investoři nových staveb. S nimi 
naše město uzavírá smlouvy, podle kterých 
investor uhradí určitou finanční částku, která 
se ukládá na zvláštní účet a je určena výhradně 
pro zvýšení výkonu ČOV. Jeden z  investorů 
si na toto stěžoval až na Ministerstvo vnitra, 
které provedlo kontrolu těchto smluv a  zjistilo 
v textu některé nedostatky. Zastupitelstvo proto 
text vzorové smlouvy svým usnesením zrušilo 
a  pověřilo starostu, aby ve spolupráci s  práv-
níkem předložil nový text smlouvy o  připojení 
na kanalizaci s  úhradou příspěvku na zvýšení 
výkonu ČOV. Pro hlasovalo 13 zastupitelů, jeden 
se hlasování zdržel.

V dalším bodě informoval tajemník měst-
ského úřadu Petr Prchal, že dle metodiky Minis-
terstva vnitra je třeba usnesením zastupitelstva 
určit výši odměn zastupitelům. První návrh, že 
zastupitelstvo schvaluje odměny všem kromě 
zastupitelů, neprošel, pro je Ing. Havlík, proti 
10 zastupitelů a 3 se zdrželi hlasování. Po další 
diskusi nakonec zastupitelé schválili návrh 
odměn takto:

Místostarostům ve výši 1/3 maximální částky 
odměny určené nařízením MV ČR. Členům rady 
ve výši maximální částky odměny, předsedům 
výborů zastupitelstva, komisí rady a  zvlášt-
ních orgánů ve výši maximální částky odměny, 
členům výborů zastupitelstva, komisí rady 
a  zvláštních orgánů ve výši maximální částky 
měsíční odměny, ale vyplácené pouze v  měsíci 
červnu a prosinci běženého roku, členům zastu-
pitelstva ve výši maximální částky odměny.

Souběh odměn nebude prováděn. Vypla-
cena bude pouze odměna za funkci či členství, 
která je z uvedených možností nejvyšší.

Dále se zastupitelé věnovali principu, jak 
budou prováděny dostavby vodovodního 
a kanalizačního vedení v dosud nezasíťovaných 
lokalitách. Jedná se o  kratší úseky, převážně 
v chatových částech města. Majitelé mají zájem 
o připojení a vesměs nabízí finanční spoluúčast. 
Jednání probíhalo o tom, zda by zastupitelstvo 
mělo schválit závazné předpisy kdy, de a  jak 
tyto části financovat. Po diskusi bylo dohod-
nuto, že vzhledem k tomu, že se jedná o různé 
části města s  různými podmínkami a  různými 
(i časově) požadavky, budou se takové žádosti 
řešit individuálně.

Další bod – záměr dalšího využití budov 
a pozemku hasičské zbrojnice byl na návrh sta-
rosty přeložen na další zasedání.

Na konci programu došlo i  na majetkové 
záležitosti. Nejprve se jednalo o  prodeji sta-
vebních parcel u  tenisových kurtů – na výzvu 
k  podání nabídek přišla jen jedna nabídka, 
která splňovala podmínky zadání, a zastupitel-
stvo prodej pozemku tomuto zájemci schvá-
lilo. Zájemce o  další dva pozemky ale kupní 
ani rezervační smlouvu nepodepsal a  záměr 
prodeje bude tedy znovu vyhlášen. Prodej je 
ale komplikován tím, že se město stalo plátcem 
DPH, což znamená, že k ceně by měla být při-
počtena daň ve výši 21%.

Nakonec zasedání schválili zastupitelé všemi 
hlasy odkoupení id. poloviny malého pozemku, 
který tvoří část ulice 5. května za lávkou pro pěší.

podle zápisu z jednání a vlastních dojmů VK
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Zprávy z CKP Dobřichovice

Již v  sobotu 27. února proběhne nový seminář 
Taneční terapie v  psychosomatice vedený zku-
šenou psycholožkou a taneční terapeutkou Mgr. 
Čížkovou.

Na duben připravujeme další sérii Feldenkrai-
sovy metody: v pátek 1. dubna jsou naplánované 
individuální lekce tzv. funkční integrace, v sobotu 
2. dubna a  v neděli 3. dubna workshopy pod 

vedením paní Jitky Nagy (fyzioterapeutka a certi-
fikovaná lektorka Feldenkraisovy metody).

Bioenergetická skupina s Mgr. Koryntovou je 
naplánovaná na 8 úterních večerů od 19. dubna. 
V sobotu 23. dubna pořádáme mezinárodní Kon-
ferenci k nedožitým 100. narozeninám prof. Karla 
Lewita. Cílem konference je zjistit, kam se přístup 
prof. Lewita vyvinul, jak jej nyní různí odborníci 
používají. Očekáváme sdílení široké škály kli-
nických zkušeností v  léčbě funkčních poruch. 
Svou účast přislíbili lékaři a  fyzioterapeuté jak 

z ČR, tak ze zahraničí (např. Polska, Francie, Itálie, 
Rakouska, Ruska).

www.ckp-dobrichovice.cz

Nové kamery pro vyšší 
bezpečnost

V současné době probíhají jednání mezi městem 
Dobřichovice a  Městskou policií Černošice 
o  rekonstrukci a  rozšíření stávajícího kamero-
vého systému v  obci. V  minulosti došlo k  vybu-
dování dvou samostatných kamerových bodů, 
které monitorovaly dvě lokality, kde docházelo ke 
zvýšenému výskytu kriminálního jednání. Nový 
kamerový systém by měl tyto dva samostatné 
stávající body sloučit a  mělo by dojít i  k jejich 
rozšíření na další místa, kde v  nedávné minu-
losti docházelo k  trestné činnosti. Dalším vylep-
šením systému by mělo být umožnění dálkového 
přístupu a  rozšíření datového úložiště. Takový 
systém pak bude mnohem účinnější při odhalo-
vání kriminálních činů a jejich pachatelů.

V Černošicích již takový systém je v  provozu 
a  v letošním roce by mělo dojít opět k  rozšíření 
o  další 3 kamerové body. Dvě kamery by měly 
monitorovat veřejné prostranství v  části Mokro-
psy a třetí by měla být umístěna na Vráži. Kamery 
budou využity zejména k  monitorování veřej-
ného prostranství, kde dochází ke zvýšenému 
počtu krádeží a také dojde k monitorování dvou 
přechodů pro chodce, kde zejména v  ranních 
hodinách přecházejí děti.

Městská policie na konci minulého roku také 
zakoupila dvě nové fotopasti, které jsou vyu-
žívány hlavně v  místech, kde dochází aktu-
álně k  trestné činnosti nebo k  závažným pře-
stupkům, a to v místech, kde není možné využít 
klasický kamerový systém. První úspěch foto-
pastí jsme zaznamenali při nedovoleném uklá-
dání odpadů mezi Černošicemi a  Prahou Rado-
tínem. Instalované fotopasti zde zaznamenaly 
nákladní vozidla, která zde ukládala nepovole-
ným způsobem stavební odpad. S  jejich využi-
tím se též počítá na místech, kde zvýšeným způ-
sobem parkují vozidla, jež přitahují různé exis-
tence a dochází zde ke krádežím jak samotných 
vozidel, tak i jejich součástí, a to v celém územním 
obvodu působnosti MP Černošice.
Mgr. Gregor Dušička, DiS., Městská policie Černošice

Středisko volného času 
Dobřichovický domek – 
zapojte se do kroužků ve 
druhém pololetí

Sotva jsme oslavili nový rok 2016, už se měsíc 
přehoupl a  rozběhlo se druhé pololetí školního 
roku 2015/16. V  únoru, hned po jarních prázd-
ninách, začalo v  Dobřichovickém domku druhé 
pololetí probíhajících kroužků. Většina aktivit 
probíhá beze změn. Pouze u  baletu je na přání 
rodičů hodina pro starší děti prodloužena o  půl 
hodiny (Pá 16:00 – 17:30 hod). Cena za hodinový 
kurz (Pá 15:00-16:00 hod) zůstává stejná 1 600 Kč, 
u prodloužené 1,5 hod lekce je cena navýšena na 
2 000 Kč za pololetí.

Podle počasí rozjedeme na začátku března 
druhé pololetí Inline bruslení, které probíhá 

Návrh rozpočtu města Dobřichovice na rok 2016

Na posledním jednání zastupitelstva byl hlasy všech přítomných zastupitelů schválen rozpočet na rok 
2016, který předložila rada města.

Číslo 
kapitoly

Název kapitoly Příjmy Výdaje Financování

0 48 809 000 0 -22 814 000

1039 Lesní hospodářství 340 000 267 000 0

2212 Silnice                                           0 2 500 000 0

2219 Ostatní pozemní komunikace 0 2 200 000 0

2221 Provoz veřej.silniční dopravy                     0 280 000 0

2310 Pitná voda                                        0 400 000 0

2321 Odpadní vody a kanalizace 1 452 000 400 000 0

3111 Mateřská škola                                   0 3 790 000 0

3113 Základní škola                                0 6 600 000 0

3231 Základní umělecká škola                           100 000 100 000 0

3314 Městská knihovna                       10 000 560 000 0

3319 Ostatní záležitosti kultury                          0 800 000 0

3329 Ochrana památek a kult. dědictví                    0 450 000 0

3349 Informační list 170 000 380 000 0

3392 Zájmová činnost v kultuře                         80 000 800 000 0

3399 Ostatní záležitosti kultury                    1 300 000 3 400 000 0

3419 Tělovýchovná činnost                      0 300 000 0

3421 Využití volného času dětí                    0 100 000 0

3429 Ost.zájmová činnost a rekreace                    150 000 150 000 0

3612 Bytové hospodářství                               1 400 000 500 000 0

3613 Nebytové hospodářství                             2 000 000 500 000 0

3631 Veřejné osvětlení                                 0 3 500 000 0

3632 Pohřebnictví                                      0 100 000 0

3633 Inženýrské sítě                     0 200 000 0

3635 Územní plánování a nemovitosti                                  16 950 000 1 000 000 0

3639 Komunální služby                     0 2 200 000 0

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů                    0 3 700 000 0

3745 Péče o vzhled obcí a veř.zeleň                    0 1 800 000 0

3900 Služby pro obyvatelstvo 0 120 000 0

4319 Sociální služby 0 100 000 0

4351 Pečovatelská služba                 0 100 000 0

5212 Ochrana obyvatelstva                              0 100 000 0

5311 Bezpečnost a veř. pořádek                          0 1 000 000 0

5512 Dobrovolní hasiči                              350 000 600 000 0

6112 Zastupitelstva obcí                               0 1 200 000 0

6171 Činnost místní správy                             100 000 6 800 000 0

6310 Příjmy a výdaje z finančních operací                     10 000 350 000 0

6399 Odvedená DPH 0 3 260 000 0

Celkem 73 421 000 50 607 000 -22 814 000
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v  úterý venku na hřišti za Bioskou u  prvního 
stupně ZŠ Dobřichovice.

Intenzivní výuka pro předškolní děti ve věku 
od 4-6 let pomocí Feuersteinova programu 
instrumentálního obohacení, bude otevřená 
navíc v  úterý dopoledne od 8 do11:30 hodin 
(skupinka pro 3 až 4 děti). Do tohoto programu se 
můžete připojit nebo přijít podívat kdykoli, platí 
se za skutečně navštívené dopolední vyučování.

A díky vaší poptávce přidáváme individuální 
hodiny klavíru a  kytary, Více najdete na webo-
vých stránkách Dobřichovického domku v  sekci 
Umění.

V rámci zlepšování našich služeb nabízíme 
nyní rodičům kromě možnosti platby za kroužky 
převodem na účet Střediska volného času Dob-
řichovický domek (účet číslo: 3207676335/5500) 
také možnost platby hotově v  době otevíracích 
hodin přímo v Infocentru (Po, St, Čt, Pá 13-18 hod, 
So 9-13 hod), které se nachází v malém domečku 
sousedícím s Dobřichovickým domkem.

Dr. Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Dobřichovický domek 
rozšiřuje programy pro 
dospělé

Od února se můžete každý měsíc těšit na nový 
cyklus přednáškových večerů UTAJENÉ DIALOGY. 
Bude se jednat o  témata opomíjená, tabuizo-
vaná či nepochopená. Večery vás bude provázet 
herec, scénárista, výtvarník a  propagátor zdra-
vého života Jeremiáš Polcar. První zahajovací 
večer na téma RITUÁLY proběhl v  únoru. Druhý 
večer se bude konat v pondělí 21. března 2016 od 
18 hodin na téma O ČEM KLAPALY ČESKÉ MLÝNY. 
Mlynářství v Čechách patřilo k evropské i světové 
špičce. Bylo nejen významným fenoménem pro-
dukčním a obchodním, ale výrazně ovlivnilo i kul-
turní a  duchovní prostředí české krajiny. Pozů-
statky zaniklého světa českých mlýnů mají vliv na 
naše současné životy víc, než bychom dokázali 
připustit. Během večera se dovíte: Jak, co a proč 
se mlelo v Čechách. Co měl mlynář za lubem? Kdy 
se křesaly remýže? Proč chodil krajánek s husou? 
Kam se poděli vodníci? Mlynářské desatero.

Dalším večerním programem v  březnu bude 
prožitková přednáška pro ženy každého věku 
ŽENSKÉ PÁNEVNÍ DNO – zdraví, sexualita, mateř-
ství. 16. 3. 2016 od 18:30-20:30 vás večerem 
provede Mgr. Iveta Kučerová, certifikovaná lek-
torka ženského pánevního dna (viz samostatný 
článek).

V březnu začne paní Helena Prentice osmi 
týdenní program Hubnutí s hypnózou pro malou 
skupinku 3 až 5 lidí. Ukázková lekce proběhne 
15. 3. 2016 od 20:00 hod a kurz bude poté každé 
úterý od 20:00 do 21:30 hodin. Obsah programu 
je inspirován kombinací dvou knih: Hal Brick-
man – Thethinbook – hypnotherapy for weight 
management (Hubená kniha – hypnoterapie 
pro zvládnutí váhy) – hypnoterapeutická skripta 
zaměřená na různé aspekty hubnutí a  Dore-
en Virtue – Losing your pounds of pain (Zbavte 
se svých kil bolesti) – v knize s  podtitulem 
„Pochopte souvislost mezi zneužitím, stresem 
a  přejídáním“ vám světově proslulá terapeu-
tka Doreen Virtue, PhD., přináší své zkušenosti 
posbírané během mnoha let své terapeutické 

Budoucí baletky pilně cvičí v Dodo

Budoucí vědci nad pokusem

Seance Čchikungu
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praxe na místě ředitelky dvou klinik, zabývají-
cích se léčbou poruch spojených se stravováním. 
Tato jedinečná kniha vám pomůže přerušit škod-
livé spojení mezi emocionální bolestí, stresem, 
traumatickými zážitky z  dětství a  přejídáním. 
A jak to funguje? Když si v pondělí řeknete „Ode 
dneška nejím čokoládu“ je to jistě skvělé roz-
hodnutí. Večer koukáte na televizi a  stále víte, 
že už nejíte čokoládu. Poté začne pracovat Vaše 
podvědomí, které Vám říká, že čokoláda je moc 
dobrá a máte právě teď na ni velikou chuť. Pod-
vědomí většinou vítězí…☹ Naše vědomé roz-
hodnutí dokážeme ovlivnit, bohužel naše pod-
vědomí zabírá většinu naší mysli a ovlivnit je ho 
velmi těžké. V hypnóze pracujeme přímo v pod-
vědomí. Relaxací se podvědomí otevírá a  tím 
nevkládáme nové informace na povrch našeho 
vědomí, ale hluboko do podvědomí, kde se stará 
informace přepisuje. Po sugesci do podvědomí 
„Ode dneška nejím čokoládu“ večer u  televize 
zůstává Vaše mysl klidná. Vědomí i  podvědomí 
mají stejný názor, jsou v harmonii.

Od února každé pondělí od 18:30 do 20:00 
hod probíhá kurz Léčebného čchikungu pod 
vedením Lucie Mutinské. Čchikung je velmi 
účinné, léčebné cvičení s mírným, ladným a ply-

nulým pohybem. Uvolňuje zablokovanou energii 
v  energetických drahách těla. Volné proudění 
energie v  těle má pozitivní vliv na naše orgány, 
napravuje držení těla a  celé páteře, uvolňuje 
klouby, zlepšuje pružnost těla, zpevňuje svaly, 
uvolňuje emoce, zklidňuje a  rozjasňuje mysl, 
zvyšuje odolnost proti stresu, doplňuje životní 
energii. Praktikování této metody podpo-
ruje samoléčící schopnost našeho organismu, 
zvyšuje imunitu a zlepšuje náš celkový zdravotní 
stav. Čchikung dokáže vypěstovat velkou vnitřní 
sílu a odolnost. Součástí každé lekce jsou medi-
tace.

Kromě toho lektorka Lucie Mutinská rozši-
řila program o kurz pro dospělé SM systém, který 
probíhá každou středu dopoledne od 10:30 hod. 
Tato metoda je zaměřená na léčbu páteře a pře-
devším na prevenci. Vyrovnává dysbalance, 
které vznikají nesprávným držením těla. Posiluje 
hluboké vnitřní svaly, střed těla, formuje postavu. 
Získáváme správné pohybové návyky, které pak 
automaticky přenášíme do našeho každoden-
ního života – správnou zdravou chůzí, správ-
ným držením těla a zohledněním do všech svých 
dalších sportovních aktivit, kde nám přinese 
i  zlepšení a  zkvalitnění výkonu. Je vhodná 

zejména pro lidi s bolestmi zad a pro sportovce 
s jednostrannou zátěží (hokej, tenis,…).

Od ledna nabízíme jednou za měsíc Večerní 
taneční ladění s  Helenou Bezděkovou. Pokud 
máte volný večer, přijďte si na 2,5 hodiny hrát 
s  pohybem, dechem, hlasem, hudbou i  tichem. 
Nepotřebujete zkušenost s žádnou taneční tech-
nikou! Následující večer bude probíhat v  neděli 
20. března od 18:00 do 20:30 hod.

Samozřejmě dále pokračujeme s  kurzy Kon-
dičního cvičení pro seniory pod vedením lektorky 
Ireny Nolové (Po 9-10 hod). Letos nově máme 
v  programu dopolední kurz Baby jógy I. – pro 
maminky s miminky od 2 do 6 měsíců (Po 10:30-
11:30 hod), který lektorka Irena Nolová od pololetí 
rozšířila o Baby jógu II. – pro maminky s miminky 
od 6 do 12 měsíců (Út 9:45-10:45 hod). Již druhým 
rokem se můžete přidat ke skupinovému cvičení 
Feldenkraisovou metodou s lektorkou Mgr. Danou 
Gavriněvovou (Út 19-20 hod). Středeční večery 
jsou jednou za měsíc určeny pro ženy. V kurzu Živá 
a krásná praktikují s  lektorkou Mgr. Ivetou Kuče-
rovou ženskou jógu se základy školy pánevního 
dna. V pátek od 19 hod se můžete přidat k TAI JI 
s lektorem Tomášem Štorkem.

Dr. Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Žáci z devátých tříd 
s vynikajícím prospěchem se 
nemusí bát přijetí na 
Gymnázium Oty Pavla 
v Radotíně

Ve školním roce 2015/16 bude Gymnázium Oty 
Pavla v  Radotíně otevírat jednu třídu čtyřletého 
studia se všeobecným zaměřením a  jednu třídu 
šestiletého studia (pro žáky ze 7. tříd základních 
škol) všeobecného zaměření s rozšířenou výukou 
anglického jazyka.

Do třídy šestiletého studia bude přijato 30 
žáků, do třídy čtyřletého studia z  kapacitních 
důvodů jen 17 žáků. Druhým cizím jazykem ve 
třídě šestiletého studia bude němčina nebo fran-
couzština (dle zájmu), ve třídě čtyřletého studia 
pouze němčina. Talentovaní žáci 9. tříd s vynika-
jícím prospěchem nemusí mít přehnané obavy 
z  nepřijetí. V  loňském roce ze 70 přihlášených 
žáků 9. tříd byli nakonec přijati všichni zájemci 
s  výborným prospěchem, neboť více než polo-
vina z přijatých žáků zvolila nakonec jiné gymná-
zium. Letos očekáváme přibližně stejnou situaci. 
V šestiletém studiu je situace odlišná, vloni se na 
30 míst hlásilo 137 uchazečů, Gymnázium Oty 
Pavla se tak umístilo na 7. místě v  ČR mezi nej-
žádanějšími šestiletými gymnázii (dle přehledu 
Lidových novina ze dne 12. 1. 2016).

Vyplněné přihlášky ke studiu se odevzdávají 
do kanceláře školy nejpozději do 15. března 2016.

Přijímací zkoušky 1. kola přijímacího řízení 
do čtyřletého studia se budou konat 15. dubna 
2016, do šestiletého studia 18. dubna 2016, 
a  to písemné z  českého jazyka a  matematiky 
v  rozsahu učiva základní školy. Gymnázium Oty 

Pavla se účastní pilotního ověřování přijíma-
cího řízení do oborů vzdělání s maturitní zkouš-
kou s využitím centrálně zadávaných jednotných 
testů. Ukázky přijímacích testů a  více informací 
najdete na www.cermat.cz a www.gop.cz.

V rámci přijímacího řízení bude také hodno-
cen prospěch ze základní školy (přibližně 25%) 
a dále umístění na předních místech v obvodních 
a  krajských kolech předmětových soutěží, které 
musí být doloženo diplomem či potvrzením v při-
hlášce ke studiu.

Zájemci si mohou vyzkoušet přijímací zkoušky 
„nanečisto“ ve dnech 7. a  9. 3. 2016. Přihlásit se 
můžete prostřednictvím mailu sekretariat@gop.cz

Na šikovné a talentované žáky základních škol 
se těší

RNDr. Jana Hrkalová, ředitelka gymnázia

Přijali jsme a zvládli Výzvu 56

V září loňského roku jsme vás informovali o zapo-
jení školy do Výzvy 56 Operačního programu 
Vzdělávání pro konkurenceschopnost z  pro-
středků ESF. Dnes již můžeme říci, že všechny akti-
vity, ke kterým jsme se zavázali, se nám podařilo 
ve stanoveném termínu zdárně naplnit. Protože 
jazykovému kurzu žáků v  německém Eschwege 
byl věnován samostatný článek, zmíníme zde 
pouze zbývající tři oblasti.

Kurzů v zahraničí se zúčastnily čtyři paní uči-
telky cizích jazyků. Dva kurzy byly zaměřené na 
metodickou přípravu výuky anglického jazyka 
a proběhly na Maltě. Další dva kurzy byly zamě-
řené na zlepšování jazykových kompetencí 
obecně. Jeden proběhl ve Francii, druhý v Anglii.

Profesní rozvoj učitele německého jazyka 
formou stínování se uskutečnil na partnerské 
škole v  Eschwege. V  průběhu stáže proběhla 
řada hospitací zaměřených na pozorování metod 
a postupů práce při vzdělávání a výchově žáků na 
přijímací škole, dále konzultace s tamními peda-
gogy a rozhovory se žáky.

Čtenářské dílny probíhaly od listopadu ve 
škole v  osmi ročnících. Byly pevně zařazeny do 
rozvrhu do hodin českého jazyka. Pro jednotlivé 
ročníky byl vypracován tematický plán s popisem 
nejméně 10 lekcí. Pro zajištění vhodných podmí-
nek ke čtení vzniklo ve škole několik čtenářských 
koutků, bylo zakoupeno přes 500 knih v papírové 
podobě, přes 100 žákovských čtenářských port-
folií a několik čteček a elektronických knih. O zku-
šenosti z  průběhu se s  námi podělila paní uči-
telka Mgr. Petra Vitoušová: „Proběhlé hodiny měly 
většinou podobnou strukturu, kdy na začátku 
probíhá minilekce či motivační hra, následuje 
20-30 minut samostatného čtení a  poté práce 
s  textem, společné sdílení a  doporučování knih, 
vyjadřování pocitů z  četby. Hlavním cílem bylo 
vytvořit u  dětí kladný vztah k  četbě, ukázat jim, 
že s knihou lze strávit příjemné chvíle a motivovat 
je k  samostatné četbě. Zároveň se ze třídy stala 
jakási čtecí komunita, kde mohou děti své zážitky 
a pocity z četby sdílet s ostatními. Čtenářské dílny 
se ukázaly jako velmi dobrý nástroj pro rozvoj 
čtenářské gramotnosti. Pro děti jsou již nedílnou 
a  příjemnou součástí vyučování, vypěstovaly si 
již určitou míru vnitřní motivace ke čtení. Rozví-

Zajímavosti
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její zcela přirozeně všechny klíčové kompetence 
a bezezbytku naplňují cíl – přivést děti ke čtení. 
Nadále v nich určitě budeme pokračovat.“

Za spolupráci při výběru a nákupu knih děku-
jeme paní Eugenii Řehnové z  naší místní dobři-
chovické knihovny.

Velký dík patří taky všem zaměstnancům 
školy a žákům, kteří se na realizaci projektu podí-
leli. Věříme, že jim vytvořené příležitosti přinesly 
cenné zkušenosti a inspiraci.

Úspěchy žáků v okresních 
kolech školních olympiád

V průběhu ledna se úspěšní řešitelé školních 
kol matematické a  dějepisné olympiády zúčast-
nili soutěží na úrovni kraje. A  dařilo se jim moc 

dobře. Ze sedmi účastníků se hned dva obje-
vili na stupních vítězů. Anna Marie Vaňková z 9. 
ročníku vyhrála 1. místo v  okresním kole děje-
pisné olympiády, Michal Květoň z 5. A pak obsadil 
3. místo v okresním kole matematické olympiády. 
Všem soutěžícím patří dík za účast, vynaložené 
úsilí a dobrou reprezentaci školy. Vítězům držíme 
palce do dalších kol.

JB

I lvi chodí do školy  
(k nám do Dobřichovic)

Minulý týden jsme měli velmi vzácnou a netra-
diční návštěvu – přijeli se za námi podívat dva 
opravdoví lví kluci. Jsou to sedmiměsíční bráš-
kové, zatím bydlí u  svojí člověčí maminky, ale 
již brzy se budou stěhovat do svého domova 
v  ZOO Parku Doksy u  Máchova jezera. Oba 
„Klucí“, jak jim říkají, jsou pěkní čiperové 
a dokonce již hráli i ve filmu. Když vylezli z auta, 

byli sice po cestě trochu rozmrzelí, ale mezi 
dětmi se rychle rozkoukali, a kdyby jim to jejich 
chovatelé dovolili, vyrazili by přímo mezi své 
lidské kamarády …

Během hodinové přednášky se děti dozvě-
děly spoustu zajímavých informací o životě nejen 
těchto „králů zvířat“, ale i o spoustě dalších zvířat 
a jejich vzájemném vztahu s lidmi. Atmosféra byla 
naprosto úžasná, děti se neustále hlásily a zasy-
pávaly přednášející spoustou zajímavých dotazů 
– co lvi jí a kolik toho sní, jakého věku se dožívají, 
kolik váží, jak velké mají zuby, jak rychle běhají 
nebo na koho si troufnou. Nejčastějším dotazem 
ale bylo, jestli si je mohou pohladit nebo si s nimi 
pohrát. To ale bohužel nebylo možné, protože 
„Klucí“ jsou přece jen šelmy, i když zatím malé …

Akci připravila a  pořádala naše Družina 
a Školní klub, za což jim moc děkujeme. Zvláštní 
poděkování patří paní vychovatelce Kláře, která 
lví kluky přemluvila, aby přijeli.

PM

Školní lyžařský kurz v Alpách 
2016

Další lyžařský kurz 7. ročníku je za námi. Ale popo-
řádku, vše začalo 23. ledna odjezdem od budovy 
2. stupně naší školy. Všichni se rozloučili se svým 
doprovodem a  už se těšili na společně strávený 
týden v rakouských Alpách. Cesta probíhala bez 
problémů a  tak jsme přibližně za 6 hodin dora-
zili do cílového městečka Pruggern, kde již na nás 
čekal dům JEKY, ve kterém jsme měli pobývat celý 
týden. Naše ubytování bylo opravdu dobré. Po 
příjezdu se děti ubytovaly na pokojích, dospělí se 
přesunuli do kuchyně, aby se pustili do přípravy 
večeře.

Počasí nám vcelku přálo, až na dva dny svítilo 
sluníčko. Lyžovali jsme v  oblasti, která je známa 
pod názvem Ski Amadé, tato oblast zahrnuje 
760 sjezdovek a  270 vleků, které jsou rozmís-
těny v pěti střediscích. Ve všech střediscích byly 
sjezdovky pro začátečníky (modré), pro pokro-
čilé (červené) i pro výborné lyžaře (černé), všichni 
zkusili všechny druhy sjezdovek. Družstva byla 
čtyři: zelené, oranžové, žluté a  růžové. Sníh sice 
nebyl ve formě prašanu, ale i tak byl kvalitní a v 
dostatečném množství, a co víc, na sjezdovkách 
nebylo moc lyžařů. „Krizový“ den děti strávily pla-
váním v bazénu.

Večerní program byl plně v  režii dětí. Každý 
den měla na starost jedna skupinka připravit 
večerní program, který se každý snažil podat co 
nejzábavněji, samozřejmě nechyběla ani disko-
téka. Všechny společné akce probíhaly ve velké 
jídelně, atmosféra mezi všemi účastníky byla 
opravdu skvělá a  kamarádská. Kdo nedodržoval 
daný řád, toho postihl krutý trest, musel navíc 
pomáhat službě a být k dispozici v kuchyni.

Poslední den proběhl první ročník závodu 
Yetti cup. Běh s  lyžemi do kopce, nasazení lyží, 
projetí slalomu, vystoupání do kopce a závěrečné 
projetí pod brankami. Zvlášť závodila děvčata 
a  zvlášť chlapci, všichni si ověřili svoje lyžařské 
dovednosti.

Celý týden rychle utekl a  v sobotu 30. ledna 
jsme opět naložili autobus a vyrazili na cestu do 
Dobřichovic, kam jsme dorazili před 17. hodinou.

BS

Naší školu navštívil tento lví krasavec se svým bráchou

Sedmáci lyžovali v Alpách
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Pranostiky pro zimní měsíce

Lidové pranostiky jsou oblíbenou dlouhodobou 
„předpovědí počasí“. Srovnejte si pranostiky pro 
březen se skutečností a pak můžeme jejich vypo-
vídací hodnoty ověřit. Má to ale jistý problém, 
protože ač žijeme na vesnici (malém městě) skoro 
nikdo se zemědělstvím již neživí a  tak budeme 
těžko ověřovat, kolik se urodí obilí, zda bude ve 
stodole ráj, nebo zda sedlákovi vyroste zlato:

 Březnové slunce má krátké ruce
 Když větrové nakonec února uhodí, moc obilí 

se na poli urodí
 V březnu vítr, v dubnu déšť, pak jistě úrodný 

rok jest
 Březnový sníh zaorati jest, jako když pohnojí
 Kolik mlh v březnu k nebi stoupá, tolik bude 

mrazů po Velikonocích
 Březen bez vody – duben bez trávy
 V březnu prach a  v dubnu bláto, sedlákovi 

roste zlato
 Suchý březen, studený duben, mokrá máj, 

bude v stodole ráj

Nové knihy v městské 
knihovně

Prokůpek, Tomáš ............. Dějiny československého 
komiksu 20. století

Lada, Josef  ..........................................................Humory
Tučková, Kateřina  ..............................................Fabrika
Horák, Ondřej  ......  Proč obrazy nepotřebují názvy
Lenderová, Milena  ...................................Vše pro dítě!
Reiner, Martin  ....  Básník. Román o Ivanu Blatném
Richterová, Sylvie ................... Každá věc ať dospěje

na své místo
Soukupová, Helena  ..................Svatá Anežka Česká
Taylor, Patrick  ..................Doktore, šťastný a veselý!
Taylor, Patrick  .................  Doktore, teď to chce klid!
Hayden, ToreyL ........................................................ Zvíře
Dán, Dominik  ..........................................  Mucholapka
Kovařík, Petr .................  Klíč k rodným chaloupkám
Šedivý, Jaroslav Mé putování zmateným stoletím
Vrbová, Lenka .....................................Obrácené srdce
Mudrová, Ivana ................................ Tři anglické lásky
Neuman, Jan  ...............  Dobrodružné hry a cvičení

v přírodě
Prekopová, Jiřina  .................................... Pevné objetí
Roe, Graeme ............................................ Podivná smrt
Ehrmanová, Kit .........................................  V nebezpečí
Langhammerová, J. ................................... Jižní Čechy
Brett, Simon  .................... Prevítem snadno a rychle
Bondy, Ruth  ........................................  Potulné kořeny
Kriseová, Eda  ..................................  Duši, tělo opatruj
Mills, Dick................................................ Vaše akvárium
Bastian, Hans  ....  Stěny, podlahy a stropy ze dřeva
Třeštíková, Radka  .....................................To prší moře
Vorlíček, Jaroslav  ...............................................Start 55
Darsane, Viktória .............................. Recept na Araba
Pavel, Jiří  ................................... Moje celebrity, aneb,

Krátká setkání mírně skandální
Tronchin, Alberto  ........................Spravedlivý riskuje
Tomanová-Weisová, H.  ............... Výhled z Hradčan
Šmerák, Václav  ..............  Nové toulky mezi Vltavou

a Sázavou
Sem-Sandberg, Steve ....................................  Vyvolení
Noble, Carol R.  .............................Jak uplést rukavice

s norským vzorem

Anděra, Miloš  ......................................... Naši netopýři
Thorová, K. ....Nedávejte do hrobu motýla  živého
Petiška, Martin  .............. Tatínku, má ďábel oči jako 
maminka?
Pekař, Jaroslav  ... Byl jsem velitelem Hradní stráže
Koukolík, František  .................................................. Češi
Samešová, Venuše  ........................ VenušeSamešová
Skjaraasen, Magne ..............................Lékař pro život
Frýbová, Zdena .............Robin Druhý a jeho rodina
Follett, Ken .................................................... Pilíře země
Follett, Ken ...............................................  Na věky věků
Nesbo, Jo  ..........................................................  Nemesis
Lagercrantz, David  ....................Dívka v pavoučí síti
Hartl, Patrik  ............................ Malý pražský erotikon
Vondruška, Vlastimil  ...........................Znamení Jidáš
Vondruška, Vlastimil  ...................Zločin na Bezdězu
Větvička, Václav  ............................................. Berounka
Šrámková, Jana  ...................................................Zázemí
Soukupová, Petra  ................................... Pod sněhem
Ebertová, Sabine  ..................... Kletba porodní báby
Virtue, Doreen...............  Zbavte se svých kil bolesti
Mawer, Simon  ................. Evangelium podle Jidáše
Obermannová, Irena  ...................................První věci
Mawer, Simon  ...........................................................  Pád
Tan, Amy ......................................................  Údolí úžasu
Kahuda, Václav  .........................  Vítr tma přítomnost
Čechov, Anton P.  .......................................Višňový sad
Borovička, Michael Velké dějiny zemí  Koruny české
Hůlová, Petra  ..................................................  Macocha
Sund, Erik Axl ........... Slabost Viktorie Bergmanové
Coleman, Rowan  ............................Kniha vzpomínek
Nosková, Věra  .........................................  Čeští skeptici
Nosálek, Petr  ...........................  Místa paměti národa
Nesbo, Jo  ...........................................................  Netopýr
Nesbö, Jo  ................................................................. Švábi
Bolton, Jonathan  .................................. Světy disentu
Lodge, David  ................................ Hostující profesoři
Prahl, Roman  .................... Karikatura a její příbuzní
Kocábová, Natálie  .....................Tohle byl můj pokoj
Vaněk, Jiří  ..............  Estetika v proměnách prožitků
Brycz, Pavel  ....................  Muž bez ženy není člověk
Kosatík, Pavel  ...............................................  Češi 1952. 

Jak Gottwald zavraždil Slánského
Kosatík, Pavel  .................. Češi 1942. Jak v Londýně

vymysleli atentát na Heydricha
Kosatík, Pavel  ..............  Češi 1989. Jak se stal Havel

prezidentem
Pekárková, Iva  ......................................................  Beton
Lundiaková, Hana  ........................ IMAGO. Ty trubko!
Lodge, David  ...............................  Profesorské hrátky
Hvížďala, Karel  ................................  Osmý den týdne
Šabach, Petr  .............................  Rothschildova flaška
Glockner, David  ............................. Císařův prezident
Hořava, Matěj  .................................................... Pálenka
Vaníček, Vratislav  .....................................Svatý Václav
Fučíková, Renáta  ..................................... Praha v srdci
Pilátová, Markéta  .................................Tsunami blues
Viewegh, Michal  .................................... Zpátky ve hře
Viewegh, Michal  .......................................... Biomanžel
Ebert, Sabine  ..........................  1813 – válečný požár

Pro děti a mládež
Bryant, Bonnie  Dívky v sedlech Na válečné stezce
Bryant, Bonnie .....  Dívky v sedlech. Troufalé plány
Krolupperová, Daniela  ....................... Mizící hmyzíci
Klimentová, Jana ..................... Ema nejde do školky
Brenckert, Eva  ............................  Péťa sviští ze svahu
Brenckert, Eva  .............................  Péťa je zamilovaný
Odehnal, Ivo  .............  Barevná abeceda se zvířátky
Disney, Walt ...........................................  Kniha Džunglí

Disney, Walt ..................  Sněhurka a sedm trpaslíků
Miler, Zdeněk  .........  Jak Krtek ke kalhotkám přišel
Šrut, Pavel  ...................................................  Veliký tůdle
Němcová, Božena  ...........................................Pohádky
Pacovská, Ilka ......................  Smrt kouzelného džina
Mueller, Dagmar H.  ......................Zachráněné štěstí
Russell, Rachel Renee .......................Deník mimoňky
Russell, Rachel Renée  ......................Deník mimoňky
Cremer, Andrea R.  .............................................. Kořeny
Fearing, Mark  ............................................  Pozemšťan!
Žižková, Helena  ...................................................... Hafík
Crompton, Richmail ............................. Jirka a Vánoce

Ženské pánevní dno

Srdečně Vás zvu na prožitkovou přednášku na 
téma Ženské pánevní dno ve fyzioterapeutic-
kých a psychosomatických souvislostech, v kon-
textu našeho zdraví, sexuality a cesty k mateřství, 
případně ošetření následků porodu. Součástí je 
ochutnávka cvičení 3 x 3 ze Školy pánevního dna, 
praktické tipy pro všední den, seznámení s mýty 
a  omyly kolem posilování svalů pánevního dna, 
sdílení účastnic předchozích kurzů a prostor pro 
vaše otázky

Přednáška uvede nový cyklus Živá, v průběhu 
kterého získáte praktické tipy, metody a  cvičení 
pro uvolnění napětí, samoléčení a  energetizaci 
ženských orgánů v  psychosomatických souvis-
lostech * Osvojíte si jemnou a  zároveň účinnou 
metodu 3 x 3 ze Školy pánevního dna, která 
poskytuje celostní přístup v péči o ženské zdraví * 
napomáhá přirozenému početí a zdravému těho-
tenství, zpevňuje pánevní dno po porodu, nabízí 
prevenci a  zmírnění obtíží při gynekologických 
obtížích a  inkontinenci * Tipy jak účinně relaxo-
vat * Škola všedního dne – například při zvedání 
dítěte nebo domácím úklidu *V naší civilizaci se 
pánevnímu dnu věnujeme obvykle ve chvíli, kdy 
otěhotníme nebo pocítíme zdravotní problémy, 
existují ale kultury a staletími ověřená učení, která 
si váží našeho lůna jako zdroje energie, životní 
síly a  potěšení. Škola pánevního dna propojuje 
poznatky východních nauk a  západní fyziotera-
pie * Kurz je vhodný pro ženy každého věku, které 
chtějí žít v  souladu se svou podstatou, zpevnit 
pánevní dno, uvolnit napětí, předejít inkonti-
nenci a gynekologickým obtížím, zharmonizovat 
svůj menstruační cyklus, získat víc energie, sebe 
vědomí nebo se připravit na početí dítěte.

Termíny pro kurz Živá v Dobřichovicích:
16. března – Ženské pánevní dno – přednáška 

pro ženy každého věku. Kurz pokračuje 30.3. / 
13.4. / 27.4. / 11.5. / 27.5.

10. – 12. 6. – Kurz Živá vyvrcholí Kruhem 
moudrosti a víkendem pro ženy

Cena: 150 Kč – úvodní přednáška, 1800 Kč za 
celý cyklus šesti setkání, včetně studijních mate-
riálů a certifikátu o absolvování kurzu. 1 x 150 Kč 
(úvodní přednáška ) + 5 x 330 Kč za večer.

Mgr. Iveta Kučerová, certifikovaná lektorka 
Školy pánevního dna

Prostor v  Dodo v  u. 5. května je komorní 
a  počet míst je pro vaši pohodu limitován. Pro 
rezervaci místa je třeba zaplatit vstupné na účet 
670100-2208766709/6210, do poznámky prosím 
uveďte své jméno, specifický symbol 163 a poté 
pošlete zprávu na zenske@centrum.cz nebo na 
telefon 603 152 194.
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Hledáme nového Standu

Přišel k nám na počátku roku 2013 na doporučení 
jedné z  nás. Po nedávném úmrtí své manželky 
o něj měli jeho nejbližší starost a všemožně se ho 
snažili vrátit zpět do společnosti, mezi lidi. Jako 
někdejší prvoligový házenkář působící několik let 
v Dukle Praha, měl ke sportu blízko. A tak se stalo, 
že jsme si plácli a Standa se koncem dubna toho 
roku nastěhoval do našeho tenisového areálu. 
A  to doslova a  do písmene. Původem sice ze 
severní Moravy, tehdy však Českolipčan, se velmi 
rychle zabydlel v nově zrekonstruovaném pokoji 
v  našem areálu a  od té doby v  areálu bačoval, 
staral se o  trávu, klubovnu, občerstvení a  na 

terase i o dobrou náladu a příjemnou atmosféru. 
Jenomže čas běží a  podmínky se mění. Standa 
se vrátil na Ostravsko, kde si koupil domeček, 
protože jeho děti už mají své děti a Standa chce 
být svým vnoučatům co nejblíže a užívat si jich do 
sytosti. Až tak, že nás vloni na podzim, když si po 
sezóně balil své věci, poprosil, abychom se na něj 
nezlobili, ale že příští rok už nepřijede. A tak jsme 
od té doby bez Standy. A proto hledáme Standu 
nového. Přestože bychom nejraději zase někoho 
přespolního, píši o  tom v  místním plátku. Třeba 
si některý z čtenářů vzpomene na někoho čiper-
ného z  blízkého, či vzdáleného příbuzenstva, 
třeba se objeví nějaký kamarád, či bývalý kolega, 
který by rád strávil léto na čerstvém vzduchu ve 
společnosti rekreačních sportovců. Třeba ...

Standovi jsem do peněženky nikdy nelezl, 
ale pamatuji si, jak si ten půlrok strávený na teni-
sech pochvaloval ekonomicky. Před odjezdem do 
Dobřichovic totiž ve svém bytě zavřel vodu, plyn 
a  vypnul elektriku – takže náklady skoro nula. 
U nás na tenisech bydlel v naší režii, za správco-
vání dostával relativně slušnou odměnu a  měl 
k  dispozici recepci s  občerstvením. Z  toho už 
dlouho žádné významné zisky sice neplynou, ale 
na to, aby to, co prodá, mu uhradilo každodenní 
osobní spotřebu, to stačilo. A tak Standa od nás 
na podzim vždy odjížděl spokojen i  s tím, co si 
odváží ve šrajtofli. Ani tohle není špatné vědět, 
až si na někoho vzpomenete. Své tipy se nestyďte 
zatelefonovat (tel. 605 231 332), nebo napsat 
(e-mail: jiri.geissler@aukcredit.cz). Já i moji kole-
gové za ně budeme vděční.

JG

První promoce 
dobřichovických studentů

Již od podzimu 2012 se pravidelně konají v dob-
řichovické knihovně přednášky Virtuální univer-
zity 3. věku. V komorním prostředí čítárny v zadní 
části knihovny jsme se již dozvěděli mnoho zají-
mavého o  astronomii, lidském zdraví, čínské 
medicíně, dějinách oděvní kultury či hudebních 
nástrojích. Zimní semestr 2015 věnovaný barokní 
architektuře v Čechách, byl ale pro čtyři studenty 
a studentky významný také tím, že jeho zdárným 
zvládnutím, absolvovali celý studijní cyklus a  v 
úterý 26. ledna 2016 si na slavnostní promoci 
v aule České zemědělské univerzity v Praze pře-
vzali svá Osvědčení o  absolutoriu. Virtuální uni-
verzita 3. věku má v  současné době téměř 200 
středisek po celé republice a  na konci ledna se 
v suchdolské aule sešlo přes 300 absolventů.

Tím však přednášky virtuální univerzity 
v Dobřichovicích zdaleka nekončí. Zdejší studenti 
jsou stále zvídaví, a  tak pro letní semestr 2016 
vybrali téma Genealogie – hledáme své předky. 
Jaké téma bude následovat na podzim, je zatím 
otázkou, ale výběr je zatím stále bohatý a  rádi 
mezi sebou přivítáme nové tváře.

Blahopřeji tímto všem svým úspěšným stu-
dentům a  studentkám a  těším se na další spo-
lečné příjemné chvíle nad zajímavými tématy,

Ing. Hana Habartová, 
průvodkyně VU3V a trenérka paměti

barevnystrom@seznam.cz, tel.: 603 383 523

Maškarní karneval dětí 
v Sokole

I letos pořádal Klub přátel při Základní škole 
v  Dobřichovicích spolu s  odborem sportovní 
všestrannosti TJ Sokol Dobřichovice již tradiční 
maškarní karneval. Letos se konal v  sobotu 12. 
února od 16 do 18 hodin v malém sále sokolovny. 
Návštěva byla obrovská, přišlo si zatančit a zasou-
těžit přes 100 dětí spolu se svými rodiči a praro-
diči. O hudbu se postaral DJ Kasan.

Děkujeme všem dobrovolníkům, bez jejichž 
pomoci by se tato akce nemohla uskuteč-
nit, dále děkujeme hlavnímu sponzorovi firmě 
AREA TZB a.s, zastoupené Ing. Hanou Čekanou 
za krásné ceny do tomboly a odměny pro sou-

Studenti dobřichovické VU3V na slavnostní promoci, zprava: Eva Kozáková, Mgr. Jana Gemperlová, 
Marie Doležalová, Karel Kail a lektorka Hana Habartová
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těžící děti. O  chutné, doma pečené sladké 
i slané občerstvení děkujeme paní Chadimové 
a Velebilové.

IN

Notičky opět zaplesají v Zadní 
Třebani

Řevnická dětská lidová muzika Notičky pořádá 
první dubnovou sobotu tradiční Hudební ples ve 
Společenském domě v  Zadní Třebani. Jako host 
se představí kapela Ideal band z Rakovníka.

Ples v osvědčeném, jako vždy bohatě vyzdo-
beném zadnotřebaňském kulturním stánku 
začne 2. dubna v 19 hodin. Nebudou chybět tra-
diční dvě překvapení v  podání dětí ze souboru, 
jakož i  vystoupení těch nejmenších Notiček, 
při němž tradičně nezůstane jedno oko suché. 
Chystá se rovněž dámská volenka, při níž pánové 
dámám výměnou za tanec pořizují květiny, 
koláčky či drobné dárky. Návštěvníci si mohou 
odnést ceny z bohatého plesového bazárku, pří-
padně skvostné výhry z  půlnočního losování 
vstupenek. Notičky také navážou na pěknou 
tradici z posledních dvou plesů a ocení nejkrás-
nější krojovaný pár.

Osmičlenná rakovnická formace IDEAL BAND 
hraje na zábavách a plesech převážně ve Středo-
českém kraji. V jejím repertoáru najdeme typické 
plesové skladby společně s  klasickými rokenro-
lyChuckaBerryho, popem českým i  zahraničním, 
ale také s  hity posledních let od zpěváků jako 
Daniel Powter nebo Adele.

Vstupenky na ples jsou k dispozici přes e-mail: 
lenka1kolarova@seznam.cz nebo telefon 603 245 
784.

Jan Flemr

Den otevřených dveří Jojo 
Gym přilákal množství 
návštěvníků

V den pololetních prázdnin v  pátek 29. ledna 
jsme zaznamenali nezvykle zvýšenou koncent-

raci lidí a aut na konci ulice 5. května. Co se tam 
dělo? Své dveře otevřelo veřejnosti nové spor-
tovní a  zábavní centrum Jojo Gym. Od deváté 
hodiny ranní do čtyř odpoledne byly volně pří-
stupné prostory centra včetně nabízeného pro-
gramu. Velká gymnastická tělocvična se brzy 
zaplnila velkým množstvím dětí i  dospělých. 
Všichni si mohli vyzkoušet jednotlivá nářadí 
a  veškeré vybavení, jehož největším trhákem 
se stala molitanová jáma. A co že to vlastně je? 
Jednoduše řečeno, jáma v  podlaze hluboká 
1,7 m, po stranách vypolstrovaná a  až po okraj 
naplněná kostkami molitanu. Slouží k  bezpeč-
nému nácviku obtížnějších akrobatických prvků, 
zejména salt.

V baletním sále se zrcadly se konaly ukázkové 
lekce jógy, power jógy, pilates, čchikung, latino 
a  moviedance, body work, cvičení s  overbally 
a tréninku karate. Děti se vyřádily v hracím hradu 
– velké zábavní atrakci plné skluzavek, tobogánů, 
průlezek, schovávacích koutků a malých míčků.

Den završila sportovní exhibice, na které 
zacvičily gymnastky ze Sokola Radotín, malé děti 
z  dobřichovického gymnastického oddílu, kara-
tisté z Dobřichovic, děvčata z Akademie aerobiku 
Praha, Kateřina Mrázová se skoky na trampolíně, 
aerobik tým Tamary Jiříkové, naše olympijská 
reprezentantka ve sportovní gymnastice Kristýna 
Pálešová a početná skupina gymnastů ze Sokola 
Příbram. V  podání posledně jmenovaných byla 
k vidění dokonce trojná salta.

Nyní má Jojo Gym za sebou první týdny svého 
provozu. Přijdete-li odpoledne kolem třetí hodiny, 
uvidíte i  uslyšíte, že to zde opravdu žije. Dětský 
hrad je v obležení těch nejmenších návštěvníků. 
Potěšující je ale velký zájem o hodiny v tělocvičně 
ze strany dětí i dospělých. Zde je hitem trampo-
lína zapuštěná v  podlaze, airtrack (nafukovací 
pružný akrobatický pás) a  již zmiňovaná molita-
nová jáma. Oblíbená je také 8 m vysoká lezecká 
stěna vybavená samojisticím zařízením.

Nejbližší připravovanou mimořádnou akcí 
určenou dětem budou dvoudenní Velikonoční 
prázdniny v  Jojo Gym ve dnech školních prázd-
nin před Velikonocemi. Více na www.jojogym.cz.

G.Hal.

Školička Lumek 
v Dobřichovickém domku

Školička Lumek je tu pro malé děti již několik let. 
Najdete nás ve Středisku volného času Dobři-
chovický domek v  ulici 5. května 12. Máme zde 
nejen prostory školičkové, ale užíváme i  taneční 
sál a malou zahrádku.

Ve školičce Lumek si zakládáme na tom, že 
přistupujeme k dětem a  jejich rodičům opravdu 
individuálně. Naší filozofii odpovídají i  prostory, 
které jsou přizpůsobeny pro počet pouhých 12 
dětí. Již v případě, že je dětí více než sedm, starají 
se o  ně vychovatelky dvě. Tento počet se nám 
osvědčil, každé dítě tak má zaručenou péči. Jsme 
také ve spojení se školní psycholožkou, logoped-
kou a  doporučujeme rodičům dětí pravidelné 
vyšetřování jejich oček.

V  dětech povzbuzujeme bezpečnou samo-
statnost, respekt k  sobě navzájem, objevování 
světa a vážíme si srdečné atmosféry, která ve ško-
ličce Lumek panuje většinu času. Velkou inspirací 
je nám program Začít spolu, ze kterého čerpáme 
prvky vhodné pro věkovou kategorii dětí, které 
k nám do školičky chodí.

Naše školička by se neobešla bez hraných 
pohádek. Divadélko u nás stojí trvale v části herny, 
kde jsou k dispozici další prvky pro dramatickou 
výchovu a převleky, které v dětech probouzejí fan-
tazii a skrze pohádkový svět poznávají ten náš.

Přijďte se k nám podívat „na kukandu“, těšíme 
se na Vás a na Vaše děti!

R. Bartoníčková, www.ilumen.cz,  
www.dobrichovickydomek.cz

Kurz pro předškoláky a děti 
s odkladem školní docházky

Občanské sdružení Lumen ve spolupráci s místní 
základní školou a  za podpory Městského úřadu 
Dobřichovice pořádá již 7. školním rokem Kurz pro 
předškoláky a děti s odkladem školní docházky.

Kurz probíhá 1x týdně v  odpoledních hodi-
nách přímo v  budově 1. stupně v  jedné ze tříd 

Ve školičce Lumek je důležité výtvarné tvoření
Na karnevalu se bavily všechny děti včetně 
nejmenší Červené Karkulky
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místní školy. Na školní rok je plánováno vždy 30 
setkání a  kurz vede zkušená školní psycholožka 
Mgr. Jana Doksanská.

Během školního roku si děti přivyk-
nou školnímu prostředí a  trénují přiroze-
nou a  hravou formou dovednosti potřebné 
k  úspěšnému vstupu do školy, k  zahájení 
školní docházky.

Letošní kurz je již ve své polovině, pro příští 
školní rok bude probíhat zápis od jarních měsíců 

až po naplnění kurzu. Do kurzu je možno zapsat 
pouze 10 dětí.

R. Bartoníčková, www.ilumen.cz,
www.dobrichovickydomek.cz

Taneční ladění vašeho těla

„Večerní taneční ladění“ pro mládež od 14 let 
a pro dospělé v neděli 20. března, 18-20:30h

Máte-li chuť se hýbat, vyjádřit se skrze tanec, být 
v dobrém kontaktu se svou duší i  tělem, přijďte 
si užít příjemný a  hravý večer. Citlivě a  zábavně 
rozhýbete tělo, uvolníte se a zklidníte svou mysl, 
zatančíte si individuálně, ve dvojicích či skupině 
podle libosti.
Workshop „Tělo a  stres II – jak se uvolnit 
a nabrat energii“ ve středu 6. dubna, 19-21h
Po letmém připomenutí podstaty stresu se 
zaměříme na praxi a  naučíte se jednoduchá 
dechová cvičení a krátké techniky ke zklidnění, 
které lze praktikovat téměř kdekoli. Workshop 
volně navazuje na lednovou přednášku „Tělo 
a stres“, kde jsme se zabývali procesy, které se 
při stresu dějí v těle, a hledali jsme odpovědi na 
otázky, jak se lze napětí zbavit. Přijďte, ať zjis-
títe, co vašemu tělu „chutná“ a  může přinést 
úlevu.
„Taneční ladění“ na téma „Ženská síla“ 
v sobotu 9. dubna, 10-17h
Na seberozvojovém tanečním kurzu budeme 
zkoumat, jak můžeme být ženy se svou jemností 
i sílou. Dostaneme se do kontaktu se svým tělem, 
uvolníme se. Načerpáme energii. Zaměříme se na 
péči o naše potřeby. Den si budete moci užít indi-
viduálně nebo více ve spojení se skupinou. Kurz 
může být přínosný hlavně pro ženy, které „toho 
mají hodně“, ať už v  práci nebo doma, a  potře-
bují se zklidnit, dostat se k sobě a mít chvíli jen 
pro sebe.
Na tyto události vás do Dobřichovického domku 
srdečně zve Helena Bezděková, psycholožka 
a psychoterapeutka, jejíž vášní je tanec a moud-
rost těla, www.helenabezdekova.cz

Jednání zastupitelstva

Přiženil jsem se do Dobřichovic před mnoha 
roky, líbí se mi zde, zejména příjemné zdejší pro-
středí, jak společenské, tak i  kulturní, mnoho 
akcí pro děti i dospělé, krásné okolí, lesy i  řeka. 
Protože pilně pracuji, nezbývá mi mnoho času 
a  to bylo příčinou, že jsem asi čtyři roky na 
žádném jednání zastupitelstva nebyl. Také jsem 
měl pocit, že jednání jsou složitá, moc jsem se 
neorientoval, ale z  výsledků mi vyplývalo, že 
vedení obce (nyní města) pracuje dobře, že se 
věci hýbou, že problémy se řeší a  že Dobřicho-
vice jdou dopředu po všech stránkách. Moji 
známí v  sousedních obcích mi bydlení v  Dobři-
chovicích doslova závidí, protože „….. jó, u vás to 
funguje, tam se nehádají“.

O to větší byl šok, který jsem utrpěl na posled-
ním jednání zastupitelstva. Zejména pravé křídlo 
(ze strany diváků) bylo velmi „aktivní“ ve vymýš-
lení pseudoproblémů, v  protahování debaty 
nad únosnou míru (zejména v bodě o územním 
plánu). Dospěl jsem k  názoru, že tato skupina 
chce snad jednání rozbít, snad všechny přítomné 
v sále i u stolů zastupitelů otrávit, ale nepodařilo 
se mi pochopit, proč to dělají.

Udělat dobrý územní plán je asi dost složité, 
proto to musí dělat odborník, jehož práce byla 
tím pravým křídlem neustále zpochybňována. 

Výrok jedné paní zastupitelky mě obzvláště 
zarazil – návrh je prý špatný proto, že ten, kdo 
ho dělá, v  Dobřichovicích nebydlí. Zarazilo mě 
to zejména proto, že její sousedka v  zastupi-
telstvu se několikrát předtím zmínila, že ona 
územní plány sama pro jiná města dělá, že to 
dělá jinak a  lépe a  občanům ve všem vyhoví. 
Z  toho jsem pochopil, možná špatně, ale mně 
se to tak jeví, že návrh nového plánu by se 
měl asi zahodit a  novou zpracovatelkou by se 
měla určit právě ta dáma, kterou pan starosta 
tituloval paní architekta. Jako občan a  daňový 
poplatník jsem zásadně proti takovému „řešení“ 
a  žádám ostatní zastupitele, aby na to nikdy 
nepřistoupili.

Líbilo se mi naopak vystoupení paní z Černo-
šic (omlouvám se, ale zapomněl jsem její jméno), 
která jasně vysvětlila princip tvorby územního 
plánu tak, že jsem to pochopil i já. Tomu křídlu se 
to ale nelíbilo a  stále povídaly (byly to většinou 
dámy, proto ten ypsilon), že je to jinak.

Ta paní z Černošic ale znovu trpělivě vysvětlila 
roli zastupitelů při přípravě územního plánu, kdy 
a  jak do toho mohou lidé vstupovat a  vyšlo mi 
z toho, že ačkoliv se to křídlo stále ohánělo zájmy 
občanů, byly proti tomu, aby se návrh poslal do 
dalšího kola projednávání, kde se právě k němu 
občané mohou vyjadřovat a podávat připomínky.

Docela jsem se pobavil, protože když paní 
z  Černošic vysvětlila, že hlasovat o  územním 

plánu je možné až při projednávání připomí-
nek, tak řekla jedna z těch opozičních dam, že se 
o připomínkách nehlasovalo, že se jen „zjišťovaly 
názory“, načež o pět minut později její sousedka 
řekla, že přece při hlasování byla většina pro, ale 
byla další sousedkou okřiknuta, že přece nehlaso-
valy. To se opakovalo, když po vysvětlení, že při-
pomínky k  návrhu se podávají až v  té další fázi, 
řekly ony dámy, že to tedy nebyly připomínky, 
ale „podněty“. Z toho všeho jsem pochopil, že to 
jsou odbornice na slovo vzaté a prosím je i touto 
formou, aby nechaly ten návrh projednat, abych 
i  já – občan se mohl k němu vyjádřit. Mám nyní 
pocit, že s  návrhem se mohou seznámit pouze 
členové zastupitelstva a vidím v tom nebezpečí, 
že se zde vytváří prostředí, kde část občanů má 
lepší informace než ostatní, což by mohlo vést 
i  k  zneužití těchto informací, jak se již mnohde 
jinde stalo.

Ten bod o  územním plánu se „projednával“ 
přes dvě hodiny a byla to opravdu přehlídka ztra-
ceného času. V jednu chvíli se dámy i jejich soused 
pán zmocňovali mikrofonu i bez vyzvání, už jsem 
si myslel, že vypukl nějaký puč, ale naštěstí se vše 
vrátilo do normálu.

Na ty opravdu důležité věci, jako byl návrh 
rozpočtu (alespoň pro mne je to důležité) došlo 
až pozdě, kdy se mi již zavíraly oči. Přeji zastupi-
telům pevné nervy a asi se přijdu na tu „šou“ zase 
někdy podívat.

Předškoláci se v Lumku připravují na školu, která na ně na podzim již čeká

Názory čtenářů



16

1/2016

Autor příspěvku si přál, aby jeho jméno nebylo 
z osobních důvodů uvedeno, ale redakci je osobně 
znám.

Petice proti optimalizaci 
železniční trati Praha – Beroun

Na redakci Informačního listu se obrátil pan 
Stanislav Provázek z Černošic se žádostí o otištění 
petice proti vedení mezinárodního železničního 
koridoru středem obcí Dolního Poberouní Praha 
Plzeň.

Redakce vyhodnotila tuto petici jako nejasný 
text s nejasným požadavkem, co petenti vlastně 
na Správě železniční dopravní cesty požadují 
a proto ji v Informačním listu nebude publikovat.

Pokud máte o  tuto problematiku zájem, 
obraťte se na pana Provázka, na telefon 
602 202 546.

vk

Ohňostroj 2015 – 2016

I letos byl Nový rok oslaven ohňostroji. Pyrotech-
nika se stále vyvíjí a  oproti 90. letům, kdy byly 
k  dispozici pouze rakety, jsou současné ohňo-
stroje tvořeny kompakty, kulovými pumami 
a  podobným sortimentem. Kompakty mohou 
mít až 600 výmetníků, v  Dobřichovicích mívají 

obvykle více jak 20. Exploze jsou tak na sou-
kromých zahradách mnohem větší než bývaly 
a nejsou už s takovou technikou slučitelné odpaly 
na zahradách mezi ostatními rodinnými domy. 
Bohužel, se změnou techniky se nezměnil zvyk 
a ohleduplnost odpalovačů.

Neuvědomují si, že v  době „kompaktů“ ne 
každá generace to snáší (odhadem zábavní pyro-
technika v  ulici je vypouštěna každým sedmým 
domem), že trpí psi a kočky a rovněž ptáci, které 
to probudí v noci, a že výbuchy ohňostrojů uvol-
ňují do svého okolí velké množství těžkých kovů, 

perchlorátů, jedovatých plynů. Předem je třeba 
odmítnout názory, že stačí dát psům uklidňu-
jící prostředky (nefunguje to), že mají maji-
telé odjet na hory nebo na samotu… – obha-
joba zábavní pyrotechniky proti úzkosti, stresu, 
smradu a  hluku neobstojí. Spíše je třeba apelo-
vat na ohleduplnost k  okolí. Je to věc každého 
z  nás, zda si rachejtle koupí či nikoliv popř. kde 
je bude pouštět. Důležité je, aby každý kupující 
věděl, co všechno zakoupením a použitím rachej-
tle způsobí.

Jitka Mejsnarová

Volejbalové soutěže 
v polovině února

Volejbalové soutěže jdou do finiše. V  první lize 
mužů i  žen skončily základní části velkým úspě-
chem obou našich zástupců: muži postoupili do 
play-off z prvního místa, ženy se jako druhé druž-
stvo skupiny A kvalifikovaly do šestičlenného finále.
Muži A, první liga
Prvním soupeřem našich v play-off, kde se hraje 
na tři vítězné zápasy, bylo družstvo Chocně. Naši 
zvítězili hned v  prvních třech utkáních (doma 
dvakrát 3:1, v Chocni 3:0) a zajistili si tak postup 
do semifinále, kde se střetnou s družstvem ČZU 
Praha B. První dvě semifinálová utkání budou 
hrát 19. a  20. února doma; jestliže následující 
zápasy na hřišti soupeře o  vítězi nerozhodnou, 
budou naši pátý rozhodující zápas hrát 5. března 
také doma. V  případě postupu do finále, v  což 
všichni doufáme, bude naše Áčko hrát s vítězem 
druhé semifinálové dvojice, tj. s  Brnem B nebo 
s Nymburkem. První dvě finálová utkání se usku-
teční 11. a  12. března a  budou-li mezi finalisty 
naši, budou se obě tato utkání hrát u nás.
Ženy A, první liga
Finálová skupina, do níž ze skupiny A kromě našich 
žen postoupila družstva Rokycan a ČEZ Č. Budějo-
vice a ze skupiny B celky Střešovic, Brna a Opavy, 
dospěla do poloviny. Naše děvčata už ehrála 
šest zápasů: ve Střešovicích prohrála 3:0 a  3:2, 
doma porazila Opavu dvakrát 3:0 a  v Brně pod-
lehla domácím 3:2 a 3:1. Do konce soutěže budou 

hrát 27. a 28. února doma se Střešovicemi, 5. a 6. 
března v Opavě a soutěž zakončí domácími zápasy 
12. a 13. března s Brnem. Zatím jsou v tabulce na 
4. místě za Budějovicemi, Brnem a  Střešovicemi, 
ale při troše volejbalového štěstí by v  závěrečné 
tabulce mohly figurovat na místě třetím!
Muži B, krajský přebor první třídy
V průběžné tabulce jsou naši zatím na sedmém 
místě před Rakovníkem, Českým Brodem 
a  Kolínem. Doma budou hrát ještě 27. února (s 
Benešovem) a  19. března (s Českým Brodem); 
celkové umístění si tak mohou zlepšit.
Starší žákyně, krajský přebor
Děvčata jsou v tabulce zatím na devátém místě. 
Do konce soutěže je čekají už jenom tři turnaje: 
28. února v  Kostomlatech, 6. března v  Kunicích 
a nakonec 20. března doma.

HgS

1. liga volejbalu pohledem 
člena mužstva

Dobřichovičtí muži A v posledním hracím víkendu 
základní části potvrdili domácí neporazitelnost 
a  výhrou nad Nymburkem a  ČZU Praha C udrželi 
první příčku v tabulce. Po chvilce čekání na dohrání 
ostatních zápasů jsme se dozvěděli, kdo bude 
naším čtvrtfinálovým soupeřem. Stalo se jím druž-
stvo z Chocně, což byl vzhledem k cestovní vzdále-
nosti nejméně chtěný soupeř.

Čtvrtfinále začínalo dvěma zápasy na naší palu-
bovce a my věděli, že pokud se nechceme dostat 

pod tlak, musíme dvakrát zvítězit.Samotný vstup 
do play-off nám ale nevyšel úplně podle představ, 
neboť jsme hned v  úvodu udělali několik nevy-
nucených chyb na útoku, soupeř naopak vybo-
joval pár téměř ztracených míčů, což mu dodalo 
odvahu a rázem jsme prohrávali 0:1 na sety.

Po pár uklidňujících slovech od trenéra Jaro-
slava Lopaty Čermáka a  upravení taktiky jsme 
vstoupili do druhého setu s  větším odhodláním 
a  na výsledné hře to bylo znát. Vyvarovali jsme 
se zbytečných chyb a  precizní obranou jsme 
dostali soupeře pod tlak. Zlepšila se především 
obrana na kůlech, kde Jakub Kubajz Kubíček a Jiří 
Koloťuk Vokál trápili choceňské smečaře nejvíc 
a jelikož Choceň jinak než z kůlu neutočí, po chvíli 
jsme soupeři bodově odskočili a  vedení udrželi 
až do konce setu. Druhý set jsme vyhráli 25:19.
Třetí a čtvrtý set se jen prohlubovala soupeřova 
frustrace z  naší obrany a  tak jsme v  poklidném 
tempu dokráčeli k vítězství 3:1.

Druhé utkání bylo okořeněno velkou divác-
kou kulisou z Chocně. Přijelibubeníci i vlajkonoši, 
a  kdyby byl vypravený autobus o  trochu větší, 
jistě by dorazily i choceňské mažoretky. Domácí 
prostředí se rázem změnilo v  prostředí nehos-
tinné, což vedlo k  našemu vlažnému výkonu. 
A  že se s  vlažným výkonem vyhrát nedá, nám 
bylo rázně připomenuto. První set jsme tedy opět 
prohráli. A opět došlo na uklidňující slova, opět 
došlo na upřesnění taktiky a my se opět výkon-
nostně zvedli. Nahrávač Jakub Kolouch Kolou-
šek sice málem zkolaboval, ale i  přesto utkání 
dohrál a jak bývá v Dobřichovicích zvykem, opět 

Sport
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jsme vyhráli. Nakonec jsme vyhráli i druhé utkání 
poměrem 3:1.

Přes veškerá úskalí páteční pražské dopravy 
jsme dorazili do Chocně včas ke třetímu utkání. 
Slova trenéra již byla zbytečná, neboť představa 
opakované sobotní cesty byla dostatečnou moti-
vací pro všechny. Přes úvodní nevydařený začátek 
setu, kdy jsme prohrávali 9:3, jsme se bojovnosti 
dostali k  vyrovnané koncovce, kde se projevila 
naše větší kvalita, a my první set vyhráli. Soupeř, 
opět notně podporován domácím publikem, se 
ale již zlomil a  nebyl schopen odporu. Blokaři 
Tomáš Máca Macalík a Jan Jenda Thomayer domi-
novali nad síti při útoku i obraně a tak následující 
dva sety nám soupeři jen podávali míče a modlili 
se, aby tato série již skončila. Jelikož jsme v jádru 
hodní kluci, vyslyšeli jsme jejich prosby a zvítězili 
jsme 3:0 na sety a tedy i 3:0 na zápasy.

jč

Už umíme bruslit!

Lyžařský kurs musí vyjíždět za sněhem nejlépe do 
Alp, ale kurs bruslení můžeme pořádat mnohem 

levněji, protože na západ i na východ od nás leží 
městečka, vybavená zimními stadiony. Čtvrté 
ročníky si vybraly lokalitu východní – Černošice. 
Vzápětí toho litovaly, neboť ihned po první lekci 
nastaly na stadionu technické problémy, které 
přerušily kurs na celý měsíc! Mělo to alespoň tu 
výhodu, že se děti se svým oblíbeným brusle-
ním nemusely loučit tak brzy a  probruslily ještě 
veškeré lednové středy.

Vedení stadionu nám přidělilo dva zdatné 
lektory, kteří si nás rozdělili podle výkonnosti. Ten 
menší měl začátečníky a ten dlouhý zase školil ty 
pokročilé. Začátečníci se učili obvyklé elemen-
tární dovednosti jako je správné padání a čiperné 
vstávání, neboť to zpočátku byly jejich nejčastější 
činnosti! Naučili se to skvěle, protože za celý kurs 
nedošlo k žádnému závažnějšímu úrazu. Brzy došlo 
i na jízdu – po jedné brusli, v předklonu, ve dřepu 
i pozadu. Kdo měl brusle na nohou poprvé, mohl 
se zpočátku držet hrazdičky, která s ním kroužila po 
ploše. S těmi, kteří se jí už dokázali vzdát, kroužila 
po ploše paní učitelka Dita Laudová. Postupně své 
úspěšné odchovance předávala do družstva.

Pokročilí toto vše zvládli v první lekci a pak se 
již věnovali hromadnému nácviku těžších prvků 

– bruslení v „cibulkách“, překládání, brzdění, ale 
hlavně hrám a  člunkovým soutěžím v  menších 
skupinkách. V poslední lekci došlo i na hokej.

Kdo potřeboval půjčit něco z  bruslař-
ské výstroje, využil půjčovnu, která kvůli nám 
vždycky otevřela a  většina využila i  nabídku 
teplého čaje s citrónem, který na místě zabezpe-
čovala paní učitelka Božena Musilová s těmi, kdo 
zrovna bruslit nemohli.

Bruslařský kurs je dlouhodobě velmi oblíbe-
nou atrakcí vzdělávacího programu dobřicho-
vické základní školy a  letos se tedy k  jeho nad-
šeným příznivcům přidalo dalších 56 žáků obou 
čtvrtých tříd.

Dita Laudová a Božena Musilová

Tenisové jaro 2016 v F.H.Tenis 
klubu Dobřichovice

Tenisové jaro patří neodmyslitelně týmovým sou-
těžím. Náš klub má vždy dva týmy ve všech věko-
vých kategoriích, hrajících dvě nejvyšší možné 
soutěže.

Družstvo dospělých bude letos startovat 
s ambicemi na celkové vítězství. Vždyť na soupisce 
nalezneme mnoho zvučných jmen nedávné minu-
losti. Za všechny jmenujme alespoň: Pála Petr, Luxa 
Petr, Přinosil David, Vízner Pavel, Suková Helena, 
Olga Blahotová a  mnoho dalších. Může tak být 
k vidění čtyřhra v  sestavě, ve které nastoupila ve 
finále Roland Garros v roce 2001 (Pála, Vízner).

Největší naděje ovšem vkládáme do družstva 
našich tenisových „benjamínků“ v kategorii mlad-
šího žactva a  týmu dorostenců. Sestava týmů je 
silná a  očekáváme boj o  postup na Mistrovství 
České republiky 2016.

F. H. Tenis klub Dobřichovice – 
tenisová školička 2016

Vážení sportovní přátelé, rád bych vám poskytl 
nezbytné informace o  organizaci a  průběhu 
tenisové školičky Jaro 2016. Tenisový klub F. H. 
Dobřichovice tímto způsobem doplňuje svoji 
členskou základnu pro závodní týmy. Vhodná 
doba pro seznámení se s  tenisem je věk od 4 
let. Tréninky na dvorci budou pravidelně vždy 2 
x týdně od pondělí do pátku dle časových dis-
pozic v  období od 15. 4. do 30. 6. 2016 a  dále 

4A a 4B se učily bruslit na stadionu v Černošicích

F. H. Tenis klub Dobřichovice. Stojící zleva: P. Vymetálek, M. Charvát, P. Luxa, D. Prinosil, F. Háva, 
dole zleva: P. Mojha, O. Blahotová, I. Belejová, D. Simonová
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o prázdninách dle dohody. Nezbytnou součástí 
tenisové školičky bude rovněž kondiční pří-
prava, která děti rozvíjí po motorické stránce. 
Podrobnější informace získáte na internetové 
adrese našeho klubu, které jsou www.f.h.tkdob-
richovice.cz

Přihlásit se můžete přímo na telefonu 
+420 739-320385 paní Hávová nebo prostřednic-
tvíme-mailu f.h.tkdobrichovice@seznam.cz

Tenisová školička bude pokračovat i  na 
podzim 2016 a  poté se bude trénovat i  v hale. 
Rád bych zdůraznil, že se jedná o  plnohodnot-
nou přípravu pro závodní tenis a doplnění závod-
ních týmů.

V posledních letech se tenis výrazně rozšířil 
do povědomí rodičů jako sport vhodný pro jejich 
ratolesti. Všichni jsme tomu rádi, ale je potřeba si 
uvědomit jak složitý a náročný tenis a jeho výuka 

je. Většina rodičů si tenis „lehce“ plete s  dalším 
zájmovým kroužkem.

Rád bych zdůraznil, že tenisová příprava 
v našem klubu rozhodně není kroužek a vyžaduje 
dobrý přístup k účasti na všech aktivitách spoje-
ných s tréninkem tenisu (trénink na dvorci, kon-
diční příprava, tréninkové zápasy, fyzio cvičení, 
masáž, turnaje atd.).

FH

Mátový nebo citron směřuje 
opět do Prahy, ale tentokrát 
do divadla MDP Rokoko na 
Václavské náměstí

Dobřichovická divadelní společnost dobývá další 
metu a to divadlo Rokoko v samém srdci naší sto-
věžaté. Pro koho bylo divadlo Semafor v  praž-
ských Dejvicích z ruky, má jedinečnou příležitost 
navštívit nejúspěšnější komedii našeho spolku 
v samém centru Prahy, v dosahu MHD. Při před-
cházejících představeních se skvěle bavili i  naši 
„profi-kolegové“, Jitka Molavcová, Miluše Šplech-
tová i  její manžel a principál divadla Na Jezerce 
Jan Hrušínský s  dcerami a  některými zaměst-
nanci jeho divadla. Dále Petr Jančařík a  Jan 
Rosák s rodinami, a mnozí další, o nichž jsme se 
nedoslechli. Bavili se opět i naši skalní příznivci, 
z nichž někteří viděli tuto hru již 3x a do Rokoka 
se chystají znovu.

Kultura u nás i v okolí
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Pro ty, kteří ještě hru neviděli, čehož jistě litují, 
přidávám malý nástin děje.

Neumíte si představit, jak vzniká divadelní před-
stavení? Chcete nahlédnout do herecké kuchyně?

Máte jedinečnou možnost spatřit poněkud hys-
terické herce, flegmatickou techniku, zcela vyner-
vovanou režii, ale i snahu vše dovést k úspěšnému 
konci. Premiéra prostě musí proběhnout. Povede se?

Přijďte se osobně přesvědčit 3. dubna 2016 
v  19.00 hod. do divadla Rokoko. Režie komedie 
Patricka Haudecoura se ujal Petr Říha a uvidíte jak 
hrajícího režiséra, tak i nejlepší herecké osobnosti 
spolku, Hedviku Hájkovou, Jana Seidla, Alenu 
Říhovou, Irenu Neradovou, Karla Krále, Jiřího Šaf-
ránka a  Jana Kunu. Předprodej vstupenek byl již 
zahájen a probíhá v Café Galerii Bím v Dobřichovi-
cích nebo v pokladnách MDP Rokoko a ABC, nebo 
on-line www.mestskadivadlaprazska.cz. Malou 
ukázku můžete najít na youtube pod názvem „DDS 
Mátový nebo citron“ či na www.divadlodds.cz.

Věříme, že se budete dobře bavit při bláznivé 
komedii plné gagů a situační komiky a znovu nás 
podpoříte. Za tuto přízeň vřele děkujeme.

Petr Říha

Architektonická setkání s Alenou Šarounovou. 
Fotografie je z besedy konané 17. ledna, kdy A. Š. 
hovořila o stavitelích pyramid, Babylonu a sta-
rověkém Řecku. Návštěvníci besedy se seznámili 
s vyměřovacími metodami terénu, tesáním do 
kamene a tvořením klenebních oblouků

Kulturní přehled  
Dobřichovice  
– březen 2016

Galerie Bím vystavuje 
do konce března obrazy 
Štefana Totha

Od 18. března zahajuje spolek JHP škola 
prodejní výstavu „HiddenCambodia“ 
– fotografie z Kambodže v chodbě 
křižovnického zámku, na kterou bude 
navazovat 20. března promítání. Více 
informací níže v přehledu.

6. března v neděli, v sále 
MUDr. Fürsta v 15 h
Divadlo Láry Fáry zahraje 
pohádku O strašidelném 
nádraží

Děti se ocitnou s herci na malém 
nádraží v Plané, kde se dějí záhadné věci 
a dokonce i straší. Děti se ale nemusí 
bát, bude to hlavně legrace.
Vhodné pro děti od 4 let.

6. března v neděli, v sále 
MUDr. Fürsta v 17h
Architektonická setkání 
s A. Šarounovou tentokrát 
na téma gotické katedrály 
a posvátná geometrie

Všichni účastníci našeho setkání obdrží 
i písemné materiály. Nepředpokládáme 
žádné předchozí znalosti geometrie ze 
školy. Přijďte se potěšit uměním starých 
mistrů. Vstupné dobrovolné.

18. března v pátek,  
na zámku v 19 h
Koncert bluegrassové 
skupiny Poutníci

Největších úspěchů dosáhla skupina 
v letech 1979 – 1991, kdy byl členem 
skupiny banjista, skladatel a zpěvák 
Robert Křesťan a další hráč na banjo 
Luboš Malina, který je považován za 
jednoho z nejlepších českých bandžistů. 
V letech 1982 a 1983 skupina vyhrála 
plzeňskou Portu. Předprodej vstupenek 
bude zahájen od března Infocentru a v 
knihovně za 130,- Kč.

19. března v sobotu od 8h 
Farmářský trh 
u zámku pod lípou a od 11 h 
Jarní trhy aneb velikonoční 
inspirace s doprovodným 
programem na zámku 
a Křižovnickém náměstí

Od 11 h 
Projížďka na konících, dětský kolotoč, 
skautské pečení placek na kamnech 
a pletení pomlázek
13-15 h 
Výtvarné dílny, pečení jidášů
13-13:30 h 
Pouťový orchestr
13 h loutkové varieté
14-14:30h 
Chorálek Dobřichovice, Všenory 
a Řevnice
14:30-15 h 
Pouťový orchestr
15 h Jabloňová pohádka
15:45 loutkové varieté

20. března v neděli  
na zámku v 18 h
Hidden Cambodia

Promítání a výstava fotografií 
z Kambodže s výkladem. Vstupné 
a prostředky získané z prodeje 
vystavených fotek půjdou na konto 
internátní školy JHP, kterou před pár lety 
založili a dodnes finančně a materiálně 
podporuje spolek JHP škola.
Pořádá: 
M.P rovazníková, www.jhpskola.cz

Přehled sestavuje kulturní centrum 

Dobřichovice, kontakt: Andrea 

Kudrnová 736487385
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ŘEVNICE

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725 852 815 kultura@revnice.cz
Peter Pan – výlet do země nezemě
Divadelní představení, ve kterém vystoupí 
členové dobřichovického divadelního souboru 
Kukadýlko a  v  několika dospěláckých rolích 
členové Dobřichovické divadelní společnosti. 
Režie představení Lucie Kukulová.

Dvě představení můžete shlédnout v Biodiva-
dle v Řevnicích v pátek 18. března od 18,30 hodin 
a v neděli 20. března od 15 hodin.

Březnové koncerty
V tomto měsíci mohou milovníci komorní hudby 
přijít do řevnického Zámečku hned na dva kon-
certy. V  neděli 13. března od 16 hodin vyslech-
neme skladby klasiků britské, francouzské a ruské 
hudby 20. století – Benjamina Brittena, Daria 
Milhauda aDmitrije Šostakoviče. Řevnickému 
publiku zahrají dobře známí Ester Godovská 
(klavír) a Michal Trnka (viola).
Hned příští neděli 20. března v  18 hodin začíná 
další komorní koncert, tentokrát v  podání Anny 
Paulové (klarinet) a Lukáše Klánského (klavír).
Anna Paulová (1993), studentka HAMU, je laure-
átkou Mezinárodní soutěže Pražského jara 2015, 
získala mimo jiné cenu Nadace B. Martinů za nej-
lepší provedení Sonatiny pro klavír a  klarinet. 
Sbírala i mezinárodní úspěchy – v Turíně, v Bernu, 
ve Slovinsku, Německu, Polsku a jinde.
Na řevnickém koncertě ji na klavír doprovodí 
Lukáš Klánský (1989), člen respektovaného Lob-
kowicz Tria, žádaný sólista i komorní hráč. Absol-
voval Pražskou konzervatoř, nyní dokončuje 
studia na HAMU ve třídě svého otce Ivana Klán-
ského. Je nositelem mnoha mezinárodních 
ocenění, vystupuje s předními českými orchestry.
Na koncertě zazní skladby J. Brahmse, K. Husy, B. 
Martinů, F. Chopina a L. Bassiho.

vs

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v  Modrém domečku na náměstí Jiřího z  Podě-
brad 3, Řevnice. www.os.naruc.cz

Otevírací doba galerie i kavárny je v úterý-sobota 
9-19 hodin, v  neděli 10-17 hodin, v  pondělí je 
zavřeno.

XII. benefiční ples Náruče v  Řevnicích předčil 
očekávání
V sobotu 13. února 2016 se v  řevnickém Liďáku 
konal ples spolku Náruč tentokrát ve stylu Olym-
piáda. Jako vždy v kostýmech. Ti, co přišli na ples 
poprvé, a zvolili nenápadný outfit, nevěřili vlast-
ním očím, jak sofistikované masky měli někteří 
účastníci připravené. Dokonalý team vodního 
slalomu včetně lodí a  branek, ženská biatlo-
nová štafeta, atleti z Československé socialistické 
republiky, Helena Fibingerová nebo sovětský kra-
sobruslařský pár. Ano čtete správně. V  sobotu 
na plese Náruče nebylo nic nemožné. Nad vším 
dohlížela neúprosná antidopingová komise, 
která při vyhlašování nějlepších masek byla 
nucena některé teamy i jednotlivce vyřadit vzhle-
dem k  pozitivní dopingové zkoušce. Vše samo-
zřejmě probíhalo s velkou nadsázkou.

Do posledního místa zaplněný sál lákal už 
v  předstihu své hosty na atraktivní program. 
A ten skutečně nezklamal.

Ples zahájil místní úspěšný sportovní oddíl 
Rebels O. K. (Olgy Kepkové) Rope skipping 
Řevnice. Mladá děvčata předvedla svoji secviče-
nou misty až dechberoucí show a všem ukázala, 
že jsou správnými adeptkami na vítězství na 
letošním mistrovství světa v Portugalsku, kterého 
se v létě zúčastní.

Avízovaná kapela Brumloboys vystoupila na 
veřejnosti úplně poprvě a  hrála největší hity 60 
– 90. let. Její členové v  čele s  Ladislavem Barto-
níčkem – generálním ředitelem biotechnologické 
společnosti SOTIO a Petrem Dvořákem – generál-
ním ředitelem České televize, předvedli přesně 
to, co sál od nich očekával. Roztančené a  roze-
zpívané publikum je nechtělo pustit z pódia a tak 
velevážení pánové přidávali a  přidávali. Když se 
ke kapele připojil v  průběhu večera moderátor 
plesu Ondřej Hejma a  společně zazněly Onře-
jovy největší hitovky, tak sportovním žargonem 
řečeno – „ochozy šílely”. Na skvěle nastartovanou 
atmosféru plesu kolem půlnoci navázal DJ Fica, 
který hrál nepřetržitě až téměř do rána.

Lákavá pro všechny byla také tombola. 
Veřejně se losovalo prvních pět cen, přičemž 
první cenou byl pobyt pro dvě osoby na dvě noci 
v  nově zrekonstruovaném čtyřhvězdičkovém 
Hotelu Port na Máchově jezeře. Mobilní bar s kok-
tejly, který měl v minulém roce na plese Náruče 
velký úspěch, byl po celou dobu v  neustálém 
obležení.

Novinkou letošního roku byl improvizovaný 
fotokoutek, kde se každý mohl nechat zvěčnit 
s vtipnými nápisy.

Velký úspěch a  významnou finanční pomoc 
pro Náruč, která v  regionu pečuje o  lidi s  men-
tálním postižením a  duševním onemocněním, 
zaznamenala dražba předmětů, které Náruč 
obdržela od olympioniků Kateřiny Neuman-
nové, Štěpánky Hilgertové, Dominika Haška 
a  Jaroslava Kulhavého. Celkový výnos z  dražby 
tomuto spolku, který provozuje v Dobřichovicích 
denní stacionář a v Řevnicích na náměstí chráně-
nou kavárnu Modrý domeček, přinesl bezmála 
40.000,-Kč.

V příštím roce se ples bude zcela jistě pro 
obrovský úspěch opakovat. Jaké bude asi téma?

MH

Čaje o páté v kavárně Modrý domeček v Řev-
nicích
Řevnická kavárna Modrý domeček Vás srdečně 
zve do nově otevřených prostor prvního patra. 
Zatím ve zkušebním otevíracím provozu.

Prozatím každý čtvrtek mezi 15.00 – 17.00 hod. 
si zde v klidu a pohodě můžete ať už sami nebo 
s přáteli vychutnat atmosféru Čaje o páté. Připravili 
jsme pro Vás vynikající sendviče, čerstvé anglické 
koláčky se smetanovým krémem, domácí džem 
a dezert. To vše na stylovém třípatrovém etažéru. 
K tomu samozřejmě podáváme konvici výborného 
a  kvalitního čaje v  čajovém servisu. Cena tohoto 
bohatého občerstvení pro dvě osoby je 329,-Kč. 
Pokud nesníte vše na místě, máte možnost, odnést 
si s sebou zbytek domů v krabičce. Věříme, že tato 
příjemná anglická tradice si i v našem podání najde 
své příznivce. Udělejte si v dnešní uspěchané době 
trochu času a naplánujte cestu do kavárny Modrý 
domeček. Pokocháte se krásným a moderním inte-
riérem, zaposloucháte se do pohodové hudby, ale 
hlavně vyzkoušíte a ochutnáte zase něco nového 
z domečkovské kuchyně. Kromě toho svoji přítom-
ností podpoříte spolek Náruč, který kavárnu pro-
vozuje. Obsluhovat vás zde budou lidé na chráně-
ných pracovních místech z cílové skupiny Náruče 
a tou je mentální postižení nebo duševní onemoc-
nění. Své místo na Čaj o páté si pro jistotu zarezer-
vujte již nyní na emailové adrese: provoz@os-na-
ruc.cz nebo na tel. č. 602-603 257. Těšíme se na Vás!

MH

Kino Řevnice březen2015
(více na www.kinorevnice.cz)
2. března, středa 20:00 – MaMa, vstupné 90 Kč
4. března, pátek 20:00 – Ave, Caesar! Vstupné 
110 Kč
5. března, sobota 15:30 – Alvin a  chipmunkové: 
Čiperná jízda 110 Kč
5. března, sobota 17:30 – Revenant 100 Kč
5. března, sobota 20:00 – Brooklyn 110 Kč
9. března středa 20:00 – Ztraceni v  Mnichově 
90 Kč
11. března pátek 20:00 – Rodinný film 100 Kč

Olympijský oheň byl přinesen z antického Řecka až na ples Náruče
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12. března, sobota 15:30 – Zootropolis 120 Kč
12. března, sobota 17:30 – Série Divergence: 
Aliance 110 Kč
12. března, sobota 20:00 – Polednice 130 Kč
16. března středa 20:00 – Osm a půl 90 Kč
18. března pátek 20:00 – Rudý kapitán 120 Kč
19. března sobota 15:30 – KungFu Panda 3 120 Kč
19. března, sobota 17:30 – Polednice 130 Kč
19. března, sobota 20:00 – Grimsby 130 Kč
23. března středa 20:00 – Trabantem do posled-
ního dechu 90 Kč
25. března pátek 20:00 – Dvojníci 120 Kč
26. března sobota 15:30 – Řachanda 110 Kč
26. března, sobota 17:30 – Batman vs. Superman 
110 Kč
26. března, sobota 20:00 – Já, Olga Hepnarová
30. března, středa 15:00 (baby-bio) – Rodinný film 
60 Kč
30. března středa 20:00 – Už je tady zas 110 Kč

ČERNOŠICE

Sto zvířat turné 
„MINISTERSTVO MÝHO NITRA“
Kapela „Sto zvířat“ po loňské celoroční oslavě 
svých pětadvacátých narozenin, kdy odehrála 
více jak 120 koncertů i festivalů a vyprodala velký 
sál pražské Lucerny, vyjede letošní rok s  novým 
programem, během kterého přehraje kompletně 
nové album „Ministerstvo mýho nitra“, které vyšlo 
na konci loňského roku. V  repertoáru kapely 
pochopitelně nadále zůstávají osvědčené hity 
jako Škola, Nejkratší cesta, Nikdy nic nebylo nebo 
Dáma s čápem.

Album MINISTERSTVO MÝHO NITRA, vznikalo 
během posledních dvou let opět kompletně na 
texty Tomáše Belka, pod hudbou je podepsán tra-
dičně většinou Honza Kalina. Jedná se o návrat ke 
zvířecím kořenům, a  tudíž je třeba očekávat 14 
svižných tragikomických písní, jejichž žánrová 
pestrost je dána i výlety do hudebních stylů pro 
STO ZVÍŘAT ne zcela typických, jako je funky nebo 
latina. Názvy songů jako jsou Struny podzimu, 
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Smí honza ven?, Toilette love story, Průhledná 
kočka nebo Překrásná muž, napovídají, že Zvířata 
namíchala hořkosladký koktejl s  limetkou bizar-
nosti, s  polevou cynismu, navrch s  paraplíčkem 
strachu z blížícího se stáří...

STO ZVÍŘAT nahrálo své desáté jubilejní 
album v  životní formě a  v této velkokapacitní 
sestavě: Jana Jelínková – zpěv, Honza Kalina – 
zpěv, perkuse, Jan Beruška Šobr – kytara, Petr 
Hostinský – zpěv, klávesy, Jiří Hanzlík – barytons-
axofon, Martin Kachna Líska – trombon, Pablo 
Herzog – trubka, Willy Versteeg – baskytara a Miki 
Nop – bicí. Černošice ve šňůře nemohou chybět. 
Koncert se uskuteční v pátek 4. března od 20.00 
v  Club Kinu. Vstupenky na koncert obdržíte za 
220 Kč v  předprodeji (minimarket u  černošic-
kého nádraží) nebo za 280 Kč na místě před kon-
certem. Více informací o kapele najdete na www.
stozvirat.cz.

Druhá tráva slaví 25 let i v Černošicích
Přední česká kapela Druhá tráva, která se během 
let odchýlila od původního moderního bluegrassu 
k  nadžánrovému výrazu, slaví čtvrt století na 
scéně. Rok oslav odstartovala vydáním kompletu 
DVD/CD/zpěvník nazvaném In Concert, které bylo 
příznivě přijato jak posluchači, tak i kritikou.

Při jejich vystoupení v Černošicích se můžete 
těšit na excelentní výkony nejsilnější sestavy 
Druhé trávy, ve které se kromě zpěváka Roberta 
Křesťana sešli bendžista Luboš Malina, dobrista 
Luboš Novotný, kytarista Emil Formánek, kon-
trabasista Tomáš Liška a  bubeník Kamil Slezák. 
Aktuální koncertní program Druhé trávy zahr-
nuje průřez tvorby kapely z celé doby existence 
skupiny s důrazem na skladby ze studiových alb 
Marcipán z Toleda a Dylanovky. Sto zvířat „Ministerstvo mýho nitra“ v pátek 4. 3 od 2000 v černošickém Club Kinu
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Druhá tráva vznikla v roce 1991. Od počátku 
mixuje několik hudebních stylů: bluegrass, 
folk i  rock. Vydala patnáct alb v Čechách i USA, 
je několikanásobným držitelem ocenění APH 
Anděl v  kategorii Folk a  Country. Pravidelně 
absolvuje turné po Spojených státech včetně 
koncertování v  centru nejen country hudby 
v  Nashvillu. Proto neváhejte a  přijďte v  úterý 
1. března do Club Kina kde se od 20.00 usku-
teční narozeninový koncert Druhé trávy. Vstu-
penky na koncert obdržíte za 220 Kč v předpro-
deji (minimarket u  černošického nádraží) nebo 
za 270 Kč na místě před koncertem. Více infor-
mací najdete na www.druhatrava.cz.

Tenisový oddíl TJ Sokol Dobřichovice hledá na 
sezónu 2016 (duben-říjen)

podnikavé zájemce (možno i čiperné seniory),
v ideálním případě partnerskou dvojici,

o práci při zajištění provozu klubovny a recepce a údržbě zeleně v areálu 
v Dobřichovicích na Brunšově.

Vzhledem k možnosti bydlení přímo v klubovně není bydliště 
v Dobřichovicích a okolí nutnou podmínkou.

Bližší informace na tel.č. 605 231 332 – Jiří Geissler

Firma TV FacilityGroup,a.s.  
přijme uklízečky pro administrativní 

budovy v objektu společnosti  
UVR Mníšek pod Brdy

na dohodu nebo hlavní pracovní poměr.
Pondělí–pátek 8 hodin denně.

Požadujeme: zkušenost, fyzickou zdatnost, pečlivost 
a bezúhonnost.

Mzda cca 12 000 Kč/měsíc. Nástup možný ihned. 
V případě spokojenosti možnost rozšíření spolupráce.

Jen seriózní nabídky!  
Kontaktujte nás kdykoliv telefonicky  
– Helena Barochová tel: 608 885 580  

nebo mailem: helena.barochova@tv-facility.com

Firma TV Facility Group, a.s.  
přijme uklízečku pro sportovní objekt 

Jojo Gym v Dobřichovicích
na dohodu o provedení práce.

Pondělí–neděle cca 3 hodiny denně.
Požadujeme: zkušenost, fyzickou zdatnost, pečlivost 

a bezúhonnost.
Mzda 6 800,- Kč/měsíc. Nástup možný ihned.

V případě spokojenosti možnost rozšíření spolupráce. 
Jen seriózní nabídky!

Kontaktujte nás kdykoliv telefonicky  
– Helena Barochová tel: 608 885 580  

nebo mailem: helena.barochova@tv-facility.com
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Šárko a Luboši,
je to již pár dnů, co kráčíte spolu.

Spolu tak, jako obvykle, vedle sebe, na výlety, na 
procházky na dlouhé cesty. Od minulého pátku má 
to SPOLU ale přeci jenom daleko širší význam. Byť 

se na první pohled, kromě dvou malinkých drobností 
na Vašich prsteníčcích, vlastně nic nezměnilo, jste 

již pár dnů na cestě ke Kocourovi, kterou slavnostně 
odstartoval pan starosta Hampl se všemi povinnými 
insigniemi. Aby to byla cesta milá a příjemná, aby 

ubíhala vždy správným tempem a abyste během 
ní objevili a zažili spoustu nového, krásného 

a zajímavého
Vám přejí

J+J, Vaši svědci

Pronájem bezbariérového 
bytu 2+kk v Dobřichovicích

Novostavba, pouze pro seniory
nebo handicapované osoby.

Pro více info volejte přímo makléře.
Tel. 777-665517, valousek@realfriend.cz
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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Zuby nehty aneb womenpower
Město Černošice Vás srdečně zve v  sobotu 12. 
března od 20.00 do Club Kina na první dámskou 
bigbeatovou kapelu v  Československu. Skupina 
existuje pod názvem Zuby nehty od roku 1987. 
Její historie začíná v  roce 1980, kdy Pavla Slabá 
(bass, vocal), Hana Řepová (drums, vocal) a Marka 
Míková (piano, vocal) založily Plyn, který v  roce 
1983 změnil své jméno na Dybbuk. V této době 
se ke skupině připojily dvě další ženy – Kate-
řina Jirčíková (flute, sax, vocal) a  Eva Trnková 
(quitar). Všechny členky jsou autorkami písní. 
Skupina se v tomto složení účastnila stovek kon-
certů a mnohých festivalů. V jejích počátcích byla 
jejich hudba popisována kritiky jako punk nebo 
nová vlna a  později jako hard core nebo něco 
jako womenpower. Muzikantky samy se cítily 
mimo tyto kategorie a označují svou hudbu jako 
vážnou. Dlouhodobě působící skupina tvůrčích 
žen byla a je unikátem v České republice. Všechny 
na základě přátelství, muzikantské příbuznosti 
a  svých demokratických názorů přispěly do 
mozaiky pěti dosud vydaných alb. Vstupenky na 
koncert obdržíte za 130 Kč v  předprodeji (mini-
market u  černošického nádraží) nebo za 150 Kč 
na místě před koncertem. Více informací najdete 
na http://www.noise.cz/zubynehty/default.htm .

Pavel Blaženín

PRAHA – RADOTÍN

Kulturní středisko U  Koruny, nám. Osvobodi-
telů 15, Radotín. Tel. 257 911 746. Internet: www.
ukoruny.net. Nabízíme hlídání dětí.

Den žen v radotínské Koruně ve velkém
8. března 2016 od 19.00 hodin se koná v  režii 
občanského sdružení Žába na prameni korektně 
koketní večer s  nekorektními výroky, scénkami, 
koncertem a  předáváním cen veřejnosti osob-
nostem kultury, politiky, medií, sportu a vědy.

KYSELÁ ŽÁBA je cena za nefér výrok posouva-
jící naši společnost do minulosti.

ZLATÁ ŽÁBA je cena za výrok posouvající nás 
směrem k  rovným příležitostem žen a  mužů. 
Můžeme prozradit, že mezi nominovanými jsou 
například prezident nebo naštvaná matka.

Večerem provází Mícha Bernardi a  těšit se 
můžete mimo jiné na koncert dua Mateřská.
com – Laktační psychóza. Mateřská.com je pro-
jektem zpěvaček Lenky Jankovské (Lena Yellow) 
a Báry Vaculíkové. Jak již název napovídá, shrnuje 
jejich pocity a  zkušenosti v  rolích novopeče-
ných matek, které se snaží skloubit své hudební 
ambice s plínkami a kojením. Pomocí kontrastu, 
sebeironie a nadsázky odráží tabuizovaná témata 
fyzické a psychické únavy, které k začátku mateř-
ství neoddělitelně patří.

Mužný příspěvek k  MDŽ v  podání Pánská 
Sekce DS Křoví bude zase odvážným protipó-
lem otců a mužů, kteří se pokusí skloubit kdeco 
pomocí čehokoli. A další překvapení nejsou 
vyloučena… Vstupné 100 Kč

Itálie v Koruně
Ve čtvrtek 10. března od 19.00 hodin zveme přátele 
dobrého vína a  jídla na Klubovou scénu Milana 
Peroutky. Řízenou degustaci italských vín povede 
pan František Kabát ze společnosti United Brands. 

Ochutnávat se bude z  bílých například Pinot 
Grigio, Chardonnay, Sauvignon blanc a další. Z čer-
vených vín ochutnáme například Merlot, Cabernet 
Sauvignon, Primitivo. Menu k italskému vínu zajistí 
Restaurace Pod lesem. Podávat se bude například 
vitellotonnato (telecí plátky v  tuńákové omáčce), 
houbové rizoto, filet z mořského vlka, italské sýry. 
V ceně vstupného 390 Kč je 12 vzorků italských 
vín, italské čtyřchodové menu a sedmička bílého/
červeného vína, kterou si odneseme po skončení 
akce. Rezervace není možná. Vstupenky nutno 
zakoupit v KS U Koruny vždy ve středu od 16.00 do 
18.00 do 24. února 2016 – pozor, je omezený počet 
a rychle mizí… Dana Radová, samozvaná předsed-
kyně Fanklubu Dobrého Vína a Jídla Radotín

Kapela Condurango a Bára Hrzánová
Velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny ve středu 16. března od 19.00 hodin
vstupné 220,- Kč

Rádl-Fest – Festival mladé rockové hudby
Velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny v pátek 18. března od 19.00 hodin
vstupné 90,- Kč

Známý herec Miroslav Táborský v úžasné one-
manshow Blázinec v Koruně
Divadelní hra BLÁZINEC Jaroslava Gillara je napí-
navou groteskou o  světě, ve kterém se vlády 
zmocní blázni z jednoho psychiatrického ústavu. 
Téma ovládnutí společnosti šílencem je stále 
aktuální. Nečekané zvraty a konflikty jsou dopro-
vázeny crazy situacemi jako z  němého filmu. 
Výstupy často připomínají dramatiku absurdního 
divadla. Hra je inspirována mimo jiné i  motivy 
E.  A.  Poea, sugestivní scény strachu a  hrůzy 
jsou protkány typickýmPoeovským humorem 
a  vytvářejí tak pro diváka velký jevištní zážitek. 
Režie i hudby se ujal sám autor. Hlavní roli jakož 
i všechny ostatní ztvárnil Miroslav Táborský.

Jeho začátky v amatérském divadle se prota-
hovaly více, než by si sám přál, protože na diva-
delní fakultu byl přijat až na čtvrtý pokus. Mezitím 
vystudoval fyziku na pedagogické fakultě 
v  Hradci Králové. DAMU absolvoval v roce 1987 
a  byl angažován kladenským divadlem, kde si 
hned v první sezoně zahrál několik velkých rolí. 
Poté přešel do Prahy.

Miroslav Táborský často pracuje ve filmu 
a v televizi, natáčí i v zahraničí. Za výkon ve špa-
nělském filmu Dívka tvých snů získal prestižní 
Goyovu cenu v kategorii Objev roku. Za postavu 
Lukeše v seriálu ČT Místo nahoře získal Cenu Elsa.

Hra Blázinec měla premiéru 9. února 2016 
a v Radotíně ji uvidíme už 22. března od 19.00. 
Vstupné 270 Kč.

DR

Jana Koubková
Koncert vynikající jazzové zpěvačky. Velký sál 
Kulturního střediska Radotín v domě U Koruny 
ve čtvrtek 31. března od 19.00 hodin. Vstupné 
170,- Kč


